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От началото на 2023 г. се 
задават нови, по-високи цени 
на вик услугите. това става 
ясно от доклад на кевР. все 
още не са разгледани бизнес 
плановете на операторите в 
кърджали и софия.

От доклада на комисията 

става ясно, че увеличението 
ще бъде от 2 до 23%. в 14 от 
областите водата ще поскъпне. 
с 23% е увеличението в смо-
лян. водата там сега струва 
3,71 лв., а ще стане 4,59 лв. за 
кубик. във велико търново 
цената се качва с 16,66 %, с 

толкова е увеличението и в 
Русе. във варна водата пос-
къпва с 9,3%, в Бургас - с 5%, а 
с 5,67% - във враца. 

За някои области - като Ха-
сковска например, новата цена 
бе определена през ноември на 
4,758 лв. с ДДс, от нова годи-

на ще има още по-висока.
най-евтина остава водата в 

сапарева баня - немислимите 
вече 0,98 лв., следва Брацигово 
с 1,55 лв. за кубик. 

Днес кевР заседава за но-
вите цени на водата.

Става вСе 
по-зле

ЕС оСтава бЕз руСки нЕфт

водата поскъпва 
от нова година
Увеличениетощебъдеот2до23%вчетиринайсетобласти
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Русия предпочита да не изнася петрол или да намали драстично 
производството, но да не доставя под ценовия таван. У нас цените 
могат да тръгнат нагоре след Нова година.

лото никога не идва само, а много 
често - на бригади. не стига, че цените 
подскачат всяка седмица и обедняваме 
стремително, ами и водата сега ще пос-
къпва рязко. с най-много там, където 
на хората им е най-тежко - в смолян. 
навсякъде по страната водата поскъп-
ва, но на аргументите на вик някак 
не вярваме. Дружествата изпълнява-
ли инвестиционен план, в различна 
степен, естествено, и затова трябвало 
да бъдат възмездени. не спорим. вик 
се бори цяла година с прескъпия ток и 
много от дружествата са във фактиче-
ски фалит. трудно смогват със задъл-
женията си - факт.

но! няма как да се зарадваме, че 
водата в смолян ще поскъпне с над 
лев, защото инвестиционният план е 
изпълнен на 103%, а хората копаят дъ-
ното по доходи в страната. в силистра 
цената на водата е 5,30 лв. - на грани-
цата на социалната поносимост, а в 
Разград плащат най-много за кубик. 
скъпотията е навсякъде. Две или три 
са общините, където цените падат, пак 
заради неизпълнение на инвестицион-
ните планове.

Беше време, когато вик спокойно 
можеше да подменя мрежата, без да 
изправя страната пред социален взрив. 
Беше време и за подновяване на мели-
орациите, беше. но вместо това граб-
ливи хищници изпонарязаха тръбите 
и затлачиха каналите с боклуци. сега 
- давай пак простият народ да плаща 
два пъти и за грабежите, и за инвести-
ции, които никой не проверява има ли 
ги, няма ли ги.
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Нора СТОИЧКОВА

Стр. 16

Снимкабта

Стр. 4

ШЕфът на 
фифа Си купил 
имЕниЕ в катар

Желаещите да си купят риба за Никулден изпълниха 
борсата във Варна. В София засякоха проблеми с рибата

Стр. 4

за СтЕфан
Данаилов
С обич
и прЕклонЕниЕ

българия
заСлужава 
Да Е в ШЕнгЕн,
убЕДЕна Е Ек

корнЕлия нинова:
няма Да поДкрЕпим
правитЕлСтво
на гЕрб

търговСка
война мЕжДу
Европа и СаЩ

Честит Никулден!
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314 285 български еми-

гранти в чужбина от периода 
1980-2021 г. са се завърнали 
в родината.  те са 88,7% от 
всички посочили, че са преби-

вавали зад граница. това сочат 
данни на националния статис-

тически институт (нСИ) към 
септември 2021 г. 

След края на осемдесетте 
години на миналия век със 
смяната на политическата сис-

тема и отварянето на граници-

те на страната се наблюдава 

постоянно увеличение на броя 
на българите, които напускат 
страната и пребивават в чуж-

бина, отбелязват статисти-

ците. данните от последното 
преброяване показват, че ус-

поредно с това се увеличава 
и броят на завръщащите се в 
страната.

най-много българи са се 
завърнали от обединеното 
кралство - 47 000 души. След-

ват пристигналите от Герма-

ния - 41 000, и от Гърция и Ис-

пания - по 27 000. най-голям 
е потокът на завърналите се в 
страната български граждани 
през 2020 и 2021 г. - близо 50 
000, като тук основна роля за 
обръщане на тенденциите изи-

гра пандемията. Според въз-

растта най-голяма част от тях 
са между 40 и 49 години.  

етническата структура на 
завръщащите се е сходна с 
тази на населението - 84,5% от 
тях са се самоопределили към 
българската етническа група, 

9,6% към турската и 2,3% към 
ромската.

Чуждите граждани, прис-

тигнали в страната през този 
период, са 39 853. те са основно 
от европа и по-малко от Азия, 
като се установяват предимно 
в София, варна и Бургас.

Българите проявяват мо-

билност и в рамките на стра-

ната. Близо 400 000 са де-

кларирали, че са променили 
мястото си на живеене у нас 
през последните 10-11 години. 

Жените мигранти са малко по-

вече от мъжете. 
най-често се местят хората 

между 25 и 34 години, а най-
рядко - възрастните над 80 
години. Българите променят 
местоживеенето си основно 
в посока от град в друг град. 
всеки пети мигрант в рамките 
на страната обаче отива да жи-

вее от село в град. 15 на сто са 
отишли на село, като са напус-

нали градовете. най-малко се 
местят от едно село в друго.  

климатолечението е включено в Плана за 
развитие на здравен туризъм за периода 2022 - 
2025 година, разработен от министерството на 
туризма, заяви секретарят на ПГ “БСП за Бълга-

рия” вяра емилова на дискусията за възраждане 
и развитието на климатолечението в Странджа и 
Южното Черноморие. тя участва в нея по покана 
на Българската асоциация за климатолечение и 
здравен туризъм.

По думите на емилова има работна група, чи-

ято цел е да се синхронизира Закона за здравето, 
като се приложат работещи съвременни мерки, 
съобразени с актуалните тенденции, които са 
свързани със здравния туризъм в европа и стра-

ната ни. Предстои много работа, но това може 
само да ни амбицира, за да работим по-усърдно 
в обединението около общата ни национално от-

говорна кауза - да привличаме милиони наши и 
чуждестранни гости, като създаваме у тях емоция 
и красиви спомени, които да ги накарат да се за-

върнат отново, избирайки за дестинация Бълга-

рия, подчерта емилова. 
“Страната ни е втора след Исландия по на-

личие на минерални извори в европа и предлага 
качествен комбиниран туристически продукт. 
Изследвания на климата в района на малко тър-

ново дават основание за развитие на традицията 
в климатолечението на белодробни и алергични 
заболявания. малко търново е обявен през 1981 
г. за планински климатичен курорт от местно зна-

чение”, поясни емилова. тя благодари на вален-

тин Атанасов - председател на УС на асоциацията 
и екипът Злати ковачева и ваня Андонова, които 
работят активно за популяризиране на страната 
ни като атрактивна туристическа дестинация.

През настоящата акаде-

мична 2022-2023 г. едва 19 
студенти са сключили дого-

вори за стаж и работа с рабо-

тодатели, по силата на които 
следването им ще е частично 
или изцяло безплатно, а в за-

мяна на това те ще останат да 
работят при същия работо-

дател поне 5 години след за-

вършването си. това показват 
данни на мон, предоставени 
в отговор на въпроси на в. 
“Сега”. Заедно с деветимата 
миналогодишни кандидат-
висшисти, избрали да се въз-

ползват от мярката, броят им 
става общо 28.

данните показват минима-

лен интерес към програмата, 
по която държавата трябваше 

да си гарантира висококвали-

фицирани кадри във важни 
и дефицитни за икономиката 
ни специалности. 

Програмата започна да 
действа през миналата ака-

демична година, когато мС 
одобри списък на работода-

телите, които имат право да 
сключват договори със сту-

денти. в него са посочени 153 
работодатели, които са заяви-

ли необходимост от 1416 спе-

циалисти от десетки специал-

ности. тази година всички 19 
младежи са избрали да учат и 
да се реализират в областта 
на машинното инженерство в 
различни предприятия в Па-

нагюрище, София и дряново. 
През миналата година почти 

всички се бяха насочили към 
медицината. 

За 2022 г. за висшите учи-

лища са планирани общо 47 
380 лв. субсидия, които обез-

печават броя на студентите 
със сключени договори за 
2021-22 г. 

в същото време от мон 
се похвалиха, че над 10 000 
деца и ученици са върнати в 
училище тази учебна годи-

на от екипите, действащи по 
механизма за обхват. те са 
1480 повече от предходната 
година, а 1324 повече са но-

вообхванатите, които никога 
не са били записани до сега в 
детска градина или училище. 

Коментар на стр. 5

Голяма част от студентите, които живеят в общежития, не могат 
да заплащат сметките си за ток, защото цените на електроенергията на 
свободния пазар са непосилни за тях. Затова омбудсманът диана кова-

чева предлага студентските общежития от обекти на свободния пазар 
на електрическа енергия да преминат към регулирания пазар, при който 
цените се определят от комисията за енергийно и водно регулиране.

тя изпрати препоръка до председателя на Съвета на ректорите в 
България акад. Лъчезар трайков, в което настоява да се предприемат 
необходимите действия в тази насока.

Поводът за това становище е постъпилата в институцията на ом-

будсмана позиция от национално представителство на студентските 
съвети, в която се настоява студентите да не плащат промишлен ток. в 
общежития у нас живеят над 50 000  младежи.

“Заплащането на студентско общежитие на човек се е увеличило 
3 пъти спрямо 2020 г. Има риск хиляди студенти да ги напуснат и да 
прекъснат образованието си”, пише диана ковачева.

омбудсманът посочва, че функцията на студентските общежития 
е да задоволява жилищни нужди, т.е.  електроенергия в тези обекти се 
използва от живеещите в тях не за стопански, а за битови нужди.

Коментар на стр. 5

314 000 българи са се 
върнали в Родината 
Само40000чужденцисасепреместили
даживеятвБългария,отчитатотНСИ

Едва 19 студенти избират безплатно 
обучение и договор с фирма 

Младежите в общежитията 
не могат да си плащат тока

ВяраЕмИлоВа:

Климатолечението 
е важен фактор в туризма
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градската организация на 
бСП в Пловдив проведе дис-

кусия на тема “130 години 
социалистическо движение в 
Пловдив - минало, настояще 
и бъдеще”. Срещата, в която 
участваха около 150 човека, 
продължи близо три часа. мо-

дератор беше доц. атанаска 
тенева, а лектори бяха проф. 
искра баева, историкът д-р 
иванка митева и народният 
представител и председател 
на пловдивските социалисти 
тепетата иван Петков.

С историческо експозе за 
социалистическото движение 
в Пловдив началото на фору-

ма даде д-р иванка митева. 
Проф. искра баева хроноло-

гично коментира събитията 
след 09-ти септември, както и 

от периода от началото на пре-

хода насам. Пред аудиторията 
се коментираха много актуал-

ни въпроси, свързани със со-

циалната държава, капитала в 

наши дни, бъдещето на лявото 
в международен план, както и 
в българия. 

бяха засегнати и историче-

ски некоректните факти, кои-

то се появяват в настоящето, 
както в литературата, така и в 
социалните мрежи. обсъдени 
бяха също проблемите, с ко-

ито се сблъсква пловдивската 

организация, и методите, кои-

то занапред да се използват за 
утвърждаване на социалистите 
в Пловдив като гарант за спра-

вяне с нуждите на обществото.

СРешение№98от8октомври2022г.На-
ционалниятсъветнаБСПсвиквазаседание
на 50-ия конгрес на БСП на 11-12 февруа-
ри2023 г., от10:00часавзала№3наНа-
ционалниядворецнакултурата,София,при
следниядневенред:

1. Политически доклад на председателя
наБСПКорнелияНиновапредзаседанието
на50-ияконгреснаБългарскатасоциалис-
тическапартия.

2. Основни насоки за разработване на
новаПрограманаБСП.

3.КонцепциязапроменивУставанаБСП
иорганизационнареформа.

4.ПодготовказаучастиенаБСПв“Мест-
ниизбори2023”.

“няма да подкрепим 
мандат на герб и нашата 
позиция е ясна и непроме-

нена, въпреки спекулаци-

ите, че ще се прегърнем с 
тях”, заяви вчера лидерът 
на бСП корнелия нинова 
в тв интервю. 

“герб няма да успе-

ят да съставят кабинет, 
съдейки по това, че няма 
декларирана подкрепа от 
партиите в парламента”, 
категорпична е тя и посочи, 
че герб не е най-доброто 
решение за българия. 

“12 години управлява-

ха и видяхме резултатите. 
реставрация на точно съ-

щите хора със същото уп-

равление не изглежда до-

бре”, коментира нинова.

вчера партията на 
бойко борисов номинира 
неврохирурга проф. ни-

колай габровски за кан-

дидат-премиер, който по-

лучи мандат за съставяне 
на кабинет. той има седем 
дни, за да предложи съста-

ва му.
от “Продължаваме 

Про мяната” също няма 
подкрепят правителство с 
мандата на герб. всички 
български граждани ще 
наблюдават шоуто на бори-

сов през следващата седми-

ца. Ще се покажат някакви 
експерти, които да обяснят 
колко много герб се опит-

ват да направят правител-

ство, но не могат. експер-

тите са нещо като смокинов 

лист. всички тези хора ще 
бъдат зависими, така че г-н 
борисов да може да ги ко-

мандва”, заяви ден по-рано 
съпредседателят на ПП ки-

рил Петков. Ще гласуваме 
против, такова ще е поведе-

нието и на “демократична 
българия” и “възраждане”, 
увери той. 

Според Петков герб 
няма да могат да съберат 
мнозинство и го знаят от 
самото начало. във втория 
мандат те минаха като ва-

ляк през нашите условия 
и показаха, че този парла-

мент не може да работи с 
такова правителство, кое-

то ние искаме да има, от-

беляза Петков.
“По-голямата част от 

хората искат правител-

ство. то трябва да бъде на-

правено и това най-веро-

ятно ще се случи с третия 
мандат, но не и на всяка 
цена”, заяви депутатът от 
бСП проф. румен гечев в 
тв участие. 

Проф. гечев очаква 
герб да не срещне парла-

ментарна подкрепа за съ-

ставяне на кабинет. “ние 
го казахме  още във вечер-

та след изборите, че пър-

вата партия няма да може 
да състави правителство и 
ще се окажем прави”, под-

черта той.
Професорът коменти-

ра и отказа на нидерлан-

дия за приемането ни в 
Шенген. Според него зад 

това решение стоят други 
държави. “По данни на 
евростат страните, които 
са с най-много бежанци, 
са германия, италия, 
Франция и испания. оче-

видно, че има пробив и 
на българските граници, 
но сравнено с тях, това е 
капка в морето. Същите 
страни, които напълниха 
европа с няколко милиона 
мигранти, казват: “Защо 
300 души са преминали 
границата ни?” 207 000 
души са влезли в еС, от-

къде, през българия ли? 

Защо тези страни не се из-
ключат от Шенген?”, въз-
мути се проф. гечев. 

По думите му причи-

ната е съвършено друга 
и тя е много сложна, но 
вината е основно българ-

ска. “българският поли-

тически елит имат робско 
поведение. Част от него  
продава българските ин-

тереси. когато звъннат от 
брюксел или вашингтон, 
те стоят прави и ги е страх 
да седнат след края на раз-
говора”, коментира проф. 
гечев.

Корнелиянинова:

Няма да подкрепим ГЕРБ 
за правителство
ПартиятанаБойкоБорисовноминирапроф.николайГабровскизакандидат-премиер

БСП - Пловдив отбеляза 130 години от създаването си

“българия покрива всички кри-

терии за членство в Шенген още 
през 2011 г. това е добре известно 
на всички участници в Шенгенско-

то пространство, включително на 
правителствата на нидерландия 
и на австрия”, заяви на брифинг 
в мС служебният премиер гълъб 
донев. По-рано той проведе среща 
по темата с министъри. 

Припомняме, че в неделя ли-

дерът на бСП корнелия нинова 
нарече незаслужено и унизително 
неприемането на българия в Шен-

ген. и тя припомни, че страната ни 
е изпълнила критериите за приема-

нето ни в пространството. нинова 
призова без да превиваме гръб и да 
се подмазваме за подаяния, всички 
заедно и категорично да защитим 
националния си интерес. 

донев припомни, че през по-

следните месеци са извършени две 
проверки, организирани от ек по 
инициатива на българия и румъния, 
които са завършили с положителен 
за страната ни доклад. “отделна 
проверка извърши в последните 
дни посолство на австрия в Со-

фия. резултатът също е положите-

лен”, поясни служебният премиер. 
По думите му въпреки отправената 
покана, нидерландската страна е 
избрала да не участва в провер-

ките. Според служебния премиер  
отрицателните позиции на нидер-

ландия и австрия са продиктувани 
по-скоро от вътрешнополитически 
съображения, отколкото от реално 
идентифицирани недостатъци по 
прилагането на Шенгенските пра-

вила от българия. 
основните възражения на ни-

дерландия не са свързани с охра-

ната на границите, а с прилагането 
на механизма за сътрудничество 
и проверка, който отпадна за бъл-

гария през 2019 г., заяви демер-

джиев. По думите му нидерландия 
очаква доклад, какъвто не може да 
получи. Спорно е дали една такава 
позиция на практика не обезсмисля 
нормите, върху които се гради еС. 
демерджиев определи като изка-

зано предположение на премиера 
на нидерландия, а не обвинение, 
твърдението му, че българо-тур-

ската граница може да се премине 
за 50 евро. на това се противостоят 
положителните доклади от двете 
проверки в българия на мисиите 
на еС, както и проверката, извър-

шена от посланика на австрия, ко-

ято ни дава надежда, тъй като беше 
изключително обстойна, обясни 
демерджиев.  

България покрива всички 
критерии за Шенген
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от началота на следващата година 
се задават нови, по-високи цени на вик 
услугите, предоставяни от 28 дружества 
в страната. това става ясно от доклад на 
водните експерти на кевр. така за вто-
ри път през годината се променят цени 
на компаниите. а все още не са разгле-
дани бизнес плановете на операторите в 
кърджали, София и други градове.

Цените се вдигат заради инфлаци-
ята. от доклада на комисията става 
ясно, че увеличението е от 2 до 23 на 
сто. Има обаче и намаления на цената 
в същия диапазон. водните компании 
са 28, тъй като сред тях са и малките 
вик, които не са се съгласили за влязат 
в асоциации. в 14 от областите водата 
поскъпва. С 23 на сто е увеличението 
в Смолян, инвестициите са изпълнени 
103%, водата сега струва 3,714, ще ста-
не 4,59 лв. на кубик.

във велико търново цената се качва 
с 16,66 на сто, с толкова е увеличение-
то в русе. във варна поскъпва с 9,3 на 
сто, в Бургас - с 5%, а с 5,67 на сто във 

враца. най-евтина остава водата в Са-
парева баня - немислимите вече 0,98 лв. 
на кубик. Следва Брацигово с 1,55 лв. 
това са две от общините, които не са се 
присъединили към асоциациите, които 
покриват областите, където домакин-
ствата имат единна цена на водата.

въпреки че кевр е намалил тари-
фата в разград от 5,30 на 5,19 лв., което 
представлява 20%, тя си остава от най-
високите в страната. По-висока е в Си-
листра, в областта кубик струва 5,238 
лв., а границата на социалната поноси-
мост в този район е 5,54 лв. остават 26 
ст. до ръба, от който цената освен неза-
конна става непоносима и неадекватна 
на доходите на хората. 

За някои области - като Хасковска 
например, нова цена бе определена 
през ноември на 4,758 лв. с ддС, от 
нова година ще има още по-висока. 

вик услугите в Хасково са нама-
лени с 9,5% на 4,306 лв. на кубик, тъй 
като дружеството е изпълнило 19% от 
инвестициите, а не е покрило крите-

рии като налягане на водата, както и 
ефективност на водомерното стопан-
ство. качеството е определено като до-

бро. очаква се откритото заседание на 
кевр за новите цени на водата да бъде 
на 6 декември.

Изсветляване на икономи-
ката през 2021 г. отчита в го-
дишния си доклад асоциаци-
ята на индустриалния капитал 
в България (аИкБ). Изгледите 
за 2022 г. обаче са по-скоро 
негативни, като това се дължи 
както на политическата криза в 
страната, така и на прогнозите 
за слаб икономически растеж в 
края на годината.

няма как тези неща да не 
се отразят върху условията за 
правене на бизнес -  смени на 
бордове на директори, рокади 
в наП и митниците, но ефек-
тът от тях ще бъде отчетен през 

следващата година, коментира 
проф. д-р Стефан Петранов, ръ-
ководител на екипа, създал ин-
декса “Икономика на светло”.

За 2021 г. той е със стой-
ност 78,40%, докато през 2020 
г. стойността му е била 77,49%. 
Подиндексът “Заетост на свет-
ло” за 2021 г. е 82,08%, а за 
2020 г. е бил 77,96%, уточни 
проф. Петранов, ръководител 
на екипа, създал композитния 
индекс и подиндекса “Заетост 
на светло”. По думите му из-
светляването на трудовия пазар 
е в по-голяма степен.

Председателят на аИкБ ва-

сил велев посочи, че най-пря-
ката и видима вреда от сивата 
икономика е ощетяването на 
фиска, като по думите му раз-
мерите, с които това ощетяване 
в годините се случва, постепен-
но намаляват, но все още това 
е значима сума. През 2010 г., 
когато започнахме да изчисля-
ваме индекса неговата стойност 
беше 63,35%, като респективно 
сивият сектор беше 36,65 на сто. 
За десет години икономиката е 
изсветляла с 15 на сто, а 21,6 ос-
тана в сивия сектор, каза велев. 
По думите му това равнище все 
още е над средното за еС, като 
усилията на асоциацията ще 
бъдат тя да бъде намалена с още 
6-7 процента. тези 7 процентни 
пункта, като се превърнат бру-
тен вътрешен продукт и 35 про-
цента данъчни и осигурителни 
приходи, са повече от 4 млрд. 
лева на година, изчисли велев.

русия предпочита да не изна-
ся петрол или да намали драстич-
но производството, отколкото 
да го доставя под наложения от 
Запада ценови таван. това обяви 
руският вицепремиер алексан-
дър новак, отговарящ за енер-
гетиката. държавите от евро-
пейския съюз, Г-7 и австралия 
се споразумяха купуването на 
руски петрол, доставян по море, да не надвишава цената от 60 долара 
за барел. Целта е русия да бъде лишена от приходи, но същевремен-
но да се поддържа потокът на суровината към световните пазари.

За момента въпреки че европа вече не може да получава нефт 
от руската федерация, а нефтът, който е получила, ще може да го 
продава като готови продукти до 5 февруари, цените са стабилни. 
това обяви пред Бнр председателят на Българската петролна и 
газова асоциация Живодар терзиев. 

“По всичко личи, че може би ще посрещнем коледните празници 
с цени по-ниски от тези в ноември, по колонките на българските бен-
зиностанции”, каза той. “Цените могат да тръгнат нагоре след нова 
година, но това ще зависи от много други фактори”, допълни той.

до март “Лукойл” няма да спре работа, смята терзиев и доба-
ви, че ако бъде преустановена доставката на руски нефт, тогава 
ще възникне период от 3 до 6 месеца, в който ние ще трябва да 
намерим нефт и той трябва да е на добра цена.

“дизелово гориво няма като предлагане, има недостиг в реги-
она и в европа. Цените падат, което аз си обяснявам само с едно 
- това вече не е търговия, това е политика на световно ниво. това, 
че един продукт го няма, когато световните лидери са решили, че 
цената ще бъде понижена, то става с явно непазарни механизми. в 
този аспект  цените всеки ден са проекция на слухове, на решения 
и на алтернативни оценки какво би било в следващите месеци. 
европейските страни ще останат без руски нефт с малки изклю-
чения: за Унгария  по тръба, и за България - по море. останалите, 
големите индустрии са включени в това решение, което има за цел 
да ограничи приходите на руската федерация. 

“За нас проблемът е много особен или по скоро ще го устано-
вим малко по-късно”, коментира терзиев.

“Ще са възможни вносове от съседни европейски държави, в 
това число и от Сърбия. въпросът е на какви цени. въпросът е 
дали няма да има вакуум в определени моменти за количества. 
Със сигурност ако това се случи в кратки срокове, тази зима - 
следващите 3-4 месеца, защо не и първото полугодие на 2023 г., 
нашият регион ще бъде във вакуум, което ще увеличи цените”, 
коментира още Живодар терзиев.

в 23% от изследваните риби от търговската 
мрежа е открито наднормено съдържание с хиста-
мин. натравянето с хистамин прилича на алергия 
и често не се диагностицира правилно, алармираха 
от асоциация “активни потребители”.

Изследвани са 13 проби на риби, закупени от 4 
търговски обекти в София. от тях 7 са придобити 
от рибния сектор на две големи търговски вериги, а 
останалите 6 - от два малки квартални рибни мага-
зини. рибата е различно обработена и съхранявана. 
Пет от пробите са сушено-мариновани, 3 са декла-
рирани от търговците като пресни, а останалите 5 
са замразени продукти. С изключение на 2 проби 
чернокоп, се предполага, че останалите са вносни 
продукти. След магазина всички проби са занесени 
веднага в лабораторията.

от 13-те изследвани риби в 3 се открива хи-
стамин в количество над 100 мг/кг. Пробите са 

съответно филетирана прясна скумрия от малък 
рибарски магазин (322 мг/кг), размразено филе от 
риба тон (610 мг/кг), цяла замразена и непочисте-
на скумрия (1066 мг/кг) - и двете са придобити от 
рибния сектор на голяма търговска верига. рекор-
дьорът е замразената скумрия, в която хистаминът 
е повече от 10 пъти над разрешените нива.

най-честата причина за образуването на опас-
ното вещество е неправилно съхранение на рибата. 
Или самите производители не са съхранявали ри-
бата при необходимата температура или това се е 
случило в търговската мрежа. от “активни потре-
бители” уточняват, че са закупили рибата от голе-
ми хипермаркети, а не от пазари. много вероятно е 
рибата да е била размразена, в опит да се представи 
за прясна, а след това обратно да е била замразена. 
Именно тогава се образува опасният хистамин в 
хрилете и вътрешностите на рибата.

Изпълнителният директор 
на Българската агенция по без-
апасност на храните(БаБХ) 
Христо вълчанов е освободен 
от длъжност, съобщиха от ми-

нистерски съвет. Заповедта на 
премиера Гълъб донев е по 
искане на служебния министър 
на земеделието Явор Гечев. 
Поста заема досегашният за-

местник-изпълнителен дирек-
тор на агенцията Иван Шиков. 
мотиви за уволнението не са 
посочени.

вълчанов беше назначен 

за изпълнителен директор на 
БаБХ на 5 октомври със запо-
вед на служебния премиер на 
мястото Христо даскалов. Пре-
ди това вълчанов изпълняваше 

длъжността заместник изпъл-
нителен директор на агенци-
ята. от юли 2021 г. до януари 
2022 г. той също беше изпъл-
нителен директор на БаБХ.

Водата поскъпва от Нова година
Увеличениетощебъдеот2до23%вчетиринайсетобласти

Заради лошото състояние на ВиК мрежата у нас 
над 60 процента от питейната вода се губи

ДоклаДнааИкБ:

Политическата криза ще 
увеличи сивата икономика

Засякоха опасно вещество 
в 23% от рибата в София

ЕС остава без руски нефт

Живодар Терзиев

Агенцията по храните пак с нов директор 
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КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

НИКУЛДЕН. Традицията 
повелява обредният рибник и 
хлябовете да се освещават в 
църква или у дома, а късове от 
тях да се раздават на съседи-
те. Костите на никулденския 
шаран не се изхвърлят, а се изгарят, закопават в зе-
мята или се пускат в реката - вярва се, че така ще 
се опази и умножи плодородието и семейното бла-
гополучие.

ДЕН НА БАНКЕРА. Според 
легендата свети Никола, освен 
покровител на рибарите и мо-
реплавателите, е покровител и 
на банкерите. След 44-годишно 
прекъсване през 1992 г. Асоциа-
цията на търговските банки и БНБ възстановяват 
традицията църковният празник Никулден да се от-
белязва и като празник на банките и банкерите. Днес 
е още Ден на моряците и рибарите, Ден на дарителя, 
Ден на търговеца.

ПРАЗНИК НА БУРГАС. Отбелязва 
се с решение на ОбС от 1992 г. Чест-
ванията започват със Света литургия 
в чест на свети Николай Чудотворец и 
за благоденствието на Бургас, послед-
вана от литийно шествие и хвърляне 
на венци и цветя в морето в памет на 
загиналите моряци и рибари.

1844 - РАЖДА СЕ КАПИТАН ПЕТКО ВОЙВОДА, 
(УМИРА 1900 Г.). Истинското му име е 
Петко Киряков - участник в национал-
ноосвободителното движение и леген-
да за тракийските българи. Защитник 
на местното население в Беломорска 
Тракия и Родопите. Съидейник на Га-
рибалди, участник в Руско-турската 
освободителна война. В България са 
издигнати над 20 негови паметника.

1892 - УМИРА ВЕРНЕР ФОН СИМЕНС, НЕМСКИ 
ИЗОБРЕТАТЕЛ (Р. 1816 Г.). Основател 
на фирмата "Сименс". Компанията се 
развива в няколко основни направле-
ния - комуникация и информация, ав-
томатика и контрол, електричество, 
транспорт, медицина и осветление. 
Единицата за електричната проводи-
мост е наречена сименс (S).

1924 - РАЖДА СЕ ПАВЕЛ МАТЕВ, ПОЕТ, ПИ-
САТЕЛ, ПУБЛИЦИСТ (УМИРА 2006 Г.). Автор е 
на десетки стихосбирки, сред ко-
ито "В строя", "Време, родина, 
любов", "Натрупани мълчания" и 
др. Лауреат на Димитровска на-
града, носител на орден "Стара 
планина" първа степен и др. По-
четен гражданин на Чирпан.

1927 - РАЖДА СЕ НИКОЛА РУДАРОВ, РЕЖИ-
СЬОР И АКТЬОР (УМИРА 2010 Г.). Завършил Дър-
жавното училище по кинема-
тография в София. Режисьор на 
филмите "От нищо нещо", "Ком-
бина", "Да изядеш ябълката", 
"Хора отдалече", "След края на 
света". Като актьор играе в 30 
филма, между които "Време за жени", "Адио Рио", 
"Вчера". Удостоен с награда за голям зрителски ус-
пех на филма "Комбина" (1981).

2019 - УМИРА СТОЯНКА МУТАФОВА, АКТРИ-
СА (Р. 1922 Г.). Завършва кла-
сическа филология в Софийския 
университет, Държавната теа-
трална школа към Народен теа-
тър "Иван Вазов" и театралния 
отдел на Академията за изку-
ства в Прага. Играе в над 90 те-
атрални постановки, популярна 
с ролите си във филмови и телевизионни продукции. 
Носителка на десетки награди и отличия.

Амбициозните, пред-

приемчивите млади хора 
не искат да свързват бъ-

дещето си с България. 
всякакъв постоянен ан-

гажимент в близка перс-

пектива на родна земя 
ги плаши. това поне е 
изводът от статистиката, 

която казва, че по-малко 
от 20 студенти са реши-

ли да учат безплатно в 
дефицитни специалности 
с обещанието да сключат 
петгодишни договори с 
наши работодатели. А 
местата за работа, пред-

ложени от фирмите, са 
над 1400! 

Провал или недал-

новидност е държавната 
програма, която се мъчи 
да осигури специалисти 
по професии без кадри и 
така да обезпечи с работа 
младите?

Първо трябва да се 
отговори на въпроса 
защо никой не иска да 
става машинен инженер, 
химичен или хранителен 
технолог, електротехник, 

енергетик, металург, рас-

тениевъд, животновъд, 
здравен специалист... и 
дали вече затвърдената 
кадрова липса в тези об-

ласти ще се преодолее с 
петгодишна обвързаност 
с непознат за младежите 
работодател. Подобни 
договори за завършва-

щите току-що средното 
си образование българи 
са като окови - петго-

дишни вериги в държа-

ва, която те масово не 
харесват. 

истината е, че 19-го-

дишните не искат да са 
тук. не искат да парафи-

рат уговорката, че дори за 
кратък период от време 
ще виждат само грозната 
действителност в страна-

та. отказът им да се въз-
ползват от държавната 
програма е още едно до-

казателство за непризна-

ване на смисъла от родно 
образование, на възмож-

ността за успешна реали-

зация в границите на Бъл-

гария и потвърждаване на 
обстоятелството, че извън 
тях всичко е по-успешно, 
лесно, светло. 

държавата ще трябва 
още доста да се потруди, 
за да направи сполучливи 
подобни програми за на-

сърчаване на политиките 
си в една или друга об-

ласт. младите трудно мо-

гат да се излъжат. може 
да се окаже, че те не са 
очакваните идеалисти, а 
изненадващи реалисти.

  �
Деси ВЕЛЕВА

Реалисти

С писмо-препоръка до 
шефа на Съвета на рек-

торите в България акад. 
Лъчезар трайков омбуд-

сманът диана коваче-

ва настоява да се пред-

приемат необходимите 
действия студентските 
общежития от обекти на 
свободния пазар на ток 
да преминат към регу-

лирания пазар, при кой-

то цените се определят 

от кевр. Похвално, но, 
забележете - вече сме де-

кември, а оплакванията 
на студентите започнаха 
в началото на годината, 
когато въпросните обще-

жетия излязоха на сво-

бодния пазар. още тогава 
се появиха информации, 
че сметките за ток са ста-

нали безумни и са ско-

чили три пъти. и защо? 
Ами защото ги смятат за 
небитови клиенти, следо-

вателно ползват промиш-

лен ток. 
Същата драма зася-

га детски градини, ясли, 
училища, болници, соци-

ални домове, читалища, 
църкви, манастири, както 
и малките семейни фир-

ми и фирмички - всички 
те получават енергия по 
цени на свободния пазар.  

Сигурно се питате 
кой "умник" ги е натре-

съл на пангара така на 
юруш, неподготвени и 
на практика ги обрича 
на бавна смърт? казва се 
Бойко Борисов с неговата 
партия ГерБ. 

малкият бизнес изле-

зе на свободния пазар на 
ток от 1 октомври 2020 
г. - с поправки в Закона 
за енергетиката по задъл-

жителните предписания 
на Брюксел за либера-

лизация на електроенер-

гийния пазар в страната 
- общо около 400 хил. 
нови клиенти. 

тук е мястото да 
припомним, че още през 
2019-2020 г., когато уп-

равляващите от ГерБ с 
подкрепата на дПС не-

обмислено решиха, че 
трябва да се либерализи-

ра всичко що е небитово 
и да излезе на свободния 
пазар на ток, от БСП мно-

гократно предупрежда-

ваха, че ще има пробле-

ми.  но не, кой да ги чуе 
- това бил пътят, по който 
трябвало да се развиваме. 
впоследствие, когато це-

ните скочиха в небесата, 
а ГерБ вече не бяха на 
власт, самият Борисов 
започна да дава акъл как 
някои трябва да бъдат 
върнати от свободния на 
регулирания пазар.    

БСП, докато беше в 
управлението, успя да 
издейства компенсации и 
да омекоти ценовия удар. 
За догодина левицата от-

ново предлага таванът за 
всички фирми да бъде 
200 лв./киловатчас, вклю-

чително и за училища, 
болници, църкви, музеи 
и семейни фирми, а раз-

ликата в цената над тази 
сума да бъде покрита на 
100% от държавата.

  �
Валентин ГЕОРГИЕВ

Докогастиябезумия
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Дълбоко вярвам, че високият 
дух ще спаси нацията

СтефанДанаилов:

най-стойностнатаоценкаеудовлетворениетооттова,коетоправиш,
предидазапочнатаплодисментите,казвашезнаменитиятактьор

“За икономическата криза можем 
да се надяваме и на много други факто-

ри. За излизането от духовната, от мо-

ралната криза са необходими осъзнати 
усилия от всеки член на обществото ни. 
Аз вярвам в имунната устойчивост на 

нацията, която в миналото - преди да 
пристъпи към освободителните си бор-

би, ражда духовните водачи на Българ-

ското възраждане. Народ, който преди 
да се освободи от икономическо роб-

ство, строи с доброволен труд и лични 

дарения училища, църкви и читалища, 
не може да не намери пътя към духовно-

то си прераждане. Имам надежда и вяра 
в мъдростта на изстрадалия ни народ.”

         Стефан Данаилов  
в интервю за ДУМА

“Стефан носеше доброта 
в себе си и я раздаваше на 
другите. Винаги съпреживя-
ваше болките и страданията 
на останалите като свои. 
Беше добър човек, почтен и 
широкоскроен. За нас е вдъх-
новение, опора и сила. Ние, 
българските социалисти, 
загубихме своя духовен водач, 
осиротяхме. В ключови 
моменти за БСП и България 
той спокойно и с мъдрост 
даваше верни решения и 
чертаеше път за десетиле-
тия напред. И ние го след-
вахме. Стефан е политик с 
достойнство. Остана верен 
на себе си и на идеите си. В 
последните си дни, в болничната стая, той ми каза: “Не 
плачи, каквото и да се случи с мен, продължаваме заедно.” 
И е прав. Въпреки смъртта, където и да сме, каквото и да 
правим, ние ще го носим в едно съкровено място в душите 
си. Заедно сме.”  
                                                                        Корнелия Нинова

Снимкакорнелиянинова,
Facebook

СнимкинатфиЗ

Снимка“книгомания”

Популярният и обичан ак-

тьор и политик стефан дана-

илов, който ни напусна преди 
3 години, щеше да навърши  
80 на 9 декември т.г. Юбилей-

ната дата ще бъде отбелязана 
на рождения му ден със спе-

циално подготвен спектакъл в 
народния театър "иван вазов", 
в който от 1979 г. до края на 
живота си той изигра едни от 
най-вълнуващите си и забеле-

жителни роли.
Ламбо си остава най-снима-

ният български актьор до мо-

мента. с ролите си във филми-

те "иван кондарев", "Борис I", 
"дами канят", "черните анге-

ли", "иконостасът", сериалите 
"на всеки километър", "окто-

под", "стъклен дом", "Фамили-

ята" продължава да бъде попу-

лярен сред публиката.
стефан данаилов е удосто-

яван с множество награди от 
национални театрални и фил-

мови фестивали. радва се и на 
международно признание. През 
1976 г. е определен за най-по-

пулярния актьор в чехослова-

кия. кавалер е на най-високата 
държавна награда в родината 
си - орден "стара планина",  

през 2002 г. получава награ-

дата "Паисий Хилендарски". 
През 2006 г. е удостоен с ор-

дена "Звезда на италианската 
солидарност", с Големия кръст 
на ордена на датското знаме и 
с френския орден за изкуство 
и литература.  

Участва активно в общест-

вения и политическия живот в 
България, избран е за депутат в 
шест парламента, в 39-ото на-

родно събрание председател-

ства комисията по култура, а 
от 2005 до 2009 г. е министър 
на културата.

дългогодишен професор 

в националната театрална и 
филмова академия в софия, 
проф. стефан данаилов обу-

чава в актьорско майсторство 
едни от най-популярните мла-

ди български артисти. 
"Любопитството в очите на 

моите студенти е все по-чисто 
и аз се радвам на моралните от-

крития, които те споделят по-

между си. внимателно трябва 
да ги отглеждаме, те растат като 
граждани на света и аз вярвам, 
че душите им са отворени за 
доброто у човека и имат нетър-

пимост към фалша. Поне така 
ми се иска да е... Близкият и 
неподправен контакт с младо-

то поколение ме прави по-иму-

низиран от бацила на пошлост-

та." винаги с обич и внимание 
стефан данаилов говореше и 
се отнасяше към своите сту-

денти. в юбилейната година те 
му отвърнаха с една затрогва-

ща книга. в "колко е лесно да 
бъдеш обичан" 25 oт ученици-

те му разказват за своя мастер 
- такъв, какъвто винаги ще го 
помнят. Преподавател, роди-

тел, приятел и огромно сърце, 
което до последно не се умори 
да дава безусловна обич.

Знак на уважение и почит 
към обожавания от поколения 
българи актьор бе инициатива-

та "Ламбо сафари" - на 15 юни 
т.г. от градинката пред народ-

ния театър започна разходка-

та из знакови места на софия 
през личната биография на со-

фиянеца стефан данаилов. Ак-

центът в нея бе личната исто-

рия на актьора, разказана през 
историята на сгради, институ-

ции, училища, театри, градини 
и други места от столицата. 

През октомври столичният 

общински съвет прие решение 
градинката на пл. "велчова 
завера" при духовната семи-

нария да носи името на сте-

фан данаилов. тя се намира в  
кв. "Лозенец", недалеч блока, в 
който стефан данаилов живя 
от 1972 г. до смъртта си на  

27 ноември 2019 г. 
следващата инициатива за 

съхраняването на паметта за 
легендата на българския теа-

тър и кино е да бъде изработен 
и поставен негов барелеф или 
бюст-паметник на подходящо 
място в столицата.

„Стефан Данаилов на 80: 
години любов”

това е мотото на програмата, с която се отбелязва 80-го-

дишнината от рождението на именития актьор. събитията са 
под патронажа на вицепрезидента илияна Йотова, съобщи 
Бнр, медиен партньор.

По този повод на 6 декември в кино “одеон” е  представя-

нето на книгата “стефан данаилов. игра на живот” от Георги 
тошев и филма “Ламбо от софия” с режисьор Георги тошев 
и сценаристка росица обрешкова, съобщи Бнт         . на  
9 декември в градската градина пред народния театър ще бъде 
открита фотоизложбата “стефан данаилов: Личен архив. не-

показвани фотографии от личния му албум”.
като кулминация на честването в нт “иван вазов” ще се 

състои спектакълът “стефан данаилов на 80: Години любов”. 
събитието на 9 декември е с участието на студенти и прияте-

ли на мастера. те ще представят музикални изпълнения, ще 
бъдат излъчени специално подготвени кадри и интервюта от 
филма на Георги тошев, откъси от записи с гласа на легендар-

ния актьор, предоставени от “Златния фонд” на Бнр. събра-

ните средства от продажбата на билети ще бъдат дарени на 
дома за ветерани на културата и изкуствата в софия, за който 
приживе стефан данаилов се е грижил.

същата вечер ще бъде връчена “стипендията на Ламбо” 
със спомоществователството на фестивала “сцена на кръсто-

път”, чийто създател е стефан данаилов. част от програмата е 
официалният сайт на актьора - www.stefandanailov.com.
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ТЪРГОВСКА ВОЙНА 
МЕЖДУ САЩ И ЕС:
ЩАТСКИТЕ СУБСИДИИ УДРЯТ 
СРЕДНАТА КЛАСА В ЕВРОПА

КаКвосеКриезадвизитатана
френсКияпрезидентвБелиядом?

джо Байдън прие 
френския си колега ема-

нюел макрон в Белия дом 
и заяви: "САЩ не биха 
могли да искат по-добър 
партньор от Франция, с 
който да работят". 

макрон му отвърна: 
"как отново ще станем 
"братя по оръжие" пред 
предизвикателството 
на войната в Украйна и 
многото кризи". След ко-

ето припомни, че двете 
страни са "най-солидните 
съюзници, защото това 
приятелство между тях е 
пуснало корени през ве-

ковете".
Байдън иска да укре-

пи връзките с Франция, 
но този опит пропадна, 
след като САЩ, Вели-

кобритания и Австралия 
създадоха стратегически 
отбранителен съюз, зара-

ди който Австралия ану-

лира милиарден договор 
за френски подводници.

По време на прего-

ворите бяха обсъдени и 
американските планове 
за индустриален подем, 
оценени от Париж като 
"прекалено агресивни". 
макрон разкритикува 
мерките в подкрепа на 
американската индус-

трия, изтъквайки, че 
става въпрос за огро-

мни субсидии, записани 
в официален документ, 
носещ благозвучното 
име Закон за намаляване 
на инфлацията.

Френският президент 
предупреди: "не желая 
да станем пазар за аме-

риканската продукция. 
ние имаме точно съща-

та продукция. имаме 
и средна класа, която 
трябва да работи, както 
и хора, които трябва да 
имат работа. Последи-

ците от американския 
закон са ясни - вие веро-

ятно ще си решите про-

блема, но ще изострите 
моя проблем".

Политическата фантастика може 
да звучи на мнозина като несериозно 
интелектуално упражнение. Аз обаче 
смятам, че политическата фантастика е 
необходима, за да се разбере по-добре 
политическата реалност.

какво би било сега с Украйна, ако 
например президент на САЩ беше до-

налд Тръмп?
Въпросът не е толкова несериозен: 

Тръмп загуби, но изборите бяха драма-

тични. С други думи - дали Украйна 
щеше да може да се защити без реши-

телната военна и разузнавателна под-

крепа на САЩ?
Руската инвазия в Украйна през 

февруари предизвика най-интензивно-

то начинание за военна помощ на XXI 
век. между 24 февруари и 4 октомври 
САЩ предоставиха на киев най-малко 
17,6 милиарда долара помощ за сигур-

ност, над от шест пъти повече от това, 
което Вашингтон предостави през 
всичките осем години след анексира-

нето на крим от Русия.
Сумата е по-голяма, отколкото 

САЩ някога са давали на друга държа-

ва за една година поне от края на Сту-

дената война насам. Според анализа-

тори това е пет пъти повече от сумата, 
която САЩ предоставя на израел го-

дишно, исторически най-големият по-

лучател на американска военна помощ, 
и засенчва най-голямата годишна сума, 
отпускана на афганистанските сили за 
сигурност, дори в разгара на военните 
усилия, когато хиляди американски во-

еннослужещи бяха разположени там.
дали реакцията на САЩ щеше да 

бъде същата, ако Тръмп беше начело?

Германски активисти носят маски 
на американския президент Доналд 
Тръмп и руския президент Владимир 
Путин на 1 август 2019 г.

Политическа 
фантастика

  �
Георги ГОТЕВ
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Индонезийски селяни оглеждат района, засегнат от изригването на планината Семеру в Източна Ява. Няколко 
села са били покрити с падаща пепел, не се съобщава за жертви, евакуирани са 2000 души. При изригването 
на вулкана преди година 51 жители бяха погребани от пластове вулканична кал, а 10 000 души - евакуирани

Хиляди мъже и жени, преоблечени 
като Дядо Коледа, чакат началото 
на годишното надбягване 
на белобради старци в центъра 
на Лас Вегас

Франция и други западни 
държави не се стремят към 
унищожаването на Русия, 
заяви френският президент 
еманюел макрон в интервю 
за американската телевизия 
Си Би ес. Според макрон 
москва изпитва “известно 
възмущение” и смята, че за-

падните страни се стремят 
да “унищожат Русия”. “не 
мисля, че това е нашият стре-

меж. никога не сме имали 
такъв стремеж във Франция. 
нещо повече - имаме много 
близки отношения от култур-

на и историческа гледна точ-

ка. И винаги сме уважавали 
народа на Русия”, увери той.

Предложението на ма-

крон да се предвидят гаран-

ции за сигурността на Русия 
при бъдещата архитектура 
на евросигурността бяха по-

срещнати разнопосочно. това 
предложение макрон напра-

ви в интервю за френската 
телевизия TF1 след визитата 
му в САЩ. Според лидера на 
“Алтернатива за Германия” 
тино Хрупала “легитимните 
интереси на Русия трябва да 
бъдат взети предвид”. дъл-

госрочното решение на укра-

инския конфликт изисква не-

утралитет на Украйна, “това 
изключва членство в нАто”, 
смята той. “За разлика от пра-

вителството на ФРГ, френ-

ският президент очевидно 
мисли как да се постигне мир 
и да се създаде ефективна ар-

хитектура на безопасността 
в европа”, заяви Ян корте, 
парламентарен лидер на Ля-

вата партия.
европа трябва да помисли 

за създаването на нова архи-

тектура за сигурност заедно 
с москва, без да дава иници-

ативата на вашингтон, който 
само засили зависимостта на 
европейците от енергийните 
ресурси на САЩ. това заяви 
шефът на Френския институт 
за международни отноше-

ния тиери дьо монбриал в 
интервю за “Льо журнал дьо 
диманш”.

Предложението обаче бе 
посрещнато на нож в други 
страни. Украинският прези-

дентски съветник михайло 

Подоляк заяви, че светът 
е този, който се нуждае от 
гаранции за сигурността от 
Русия, а не обратното. По-

литици от управляващата в 
Германия коалиция отхвър-

лиха идеята на макрон, пре-

даде дПА. “думите на ма-

крон са изненадващи. нАто 
никога не е заплашвала Ру-

сия, а е създала обща рамка 
по въпросите на сигурнос-

тта чрез основополагащия 
акт нАто-Русия”, заяви 
експертът по външната по-

литика нилс Шмид. Йохан 
вадефул от опозиционния 
ХдС обвини макрон, че “об-

ръща нещата наопаки”, защо-

то първо Украйна се нуждае 
от гаранции за сигурност.

Европа разединена за
сигурността на Русия
Едниприветстватидеитенамакрондасеотчитат
интереситенамосква,другигиотхвърлят

Продажбите на оръжие в световен мащаб са продължи-

ли да растат през миналата година с 1,9% спрямо 2020 г. 
въпреки свързаните с пандемията проблеми във веригите 
на доставките, съобщи БтА. Стоте най-големи компании 
в сектора на отбранителната индустрия са продали тежко 
въоръжение и военни услуги на стойност $592 млрд. през 
2021 г., показва доклад на Стокхолмския международен 
институт за изследване на мира.

на първо място в доставките на отбранително оборуд-

ване остават корпорациите от САЩ. в проучването са об-

хванати 40 американски компании, от тях 5 заемат челните 
места. взети заедно, те са осъществили 51% от оръжейните 
продажби на първите 100 корпорации в света.

втори е китай с рязко нараснал дял от 18 на сто. много 
по-назад са великобритания - с 6,8%, и Франция - с 4,9%. 
Германия има дял от 1,6%. Русия има дял от 3 на сто преди 
войната.

много компании са засегнати от санкциите. как кон-

фликтът в Украйна ще се отрази на оръжейната търговия в 
света няма да е известно преди следващата година.

Продажбите на оръжие 
са с 1,9% повече

България, Румъния и Хърватия изпълняват всички изис-

квания за Шенген. това заяви еврокомисарката по вътрешни-

те работи Илва Йохансон. допълнителните проверки, поис-

кани от някои държави, показаха, че България и Румъния са 
повишили още повече защитата на външните граници, добави 
тя. Изобщо нямаме такава информация, коментира Йохансон 
твърдения на нидерландския премиер марк Рюте, че българ-

ската граница може да се премине “срещу 50 евро”.
европейският съвет разполага за предстоящото заседание 

в четвъртък с всички доклади, които показват, че България, 
Румъния и Хърватия изцяло изпълняват изискванията, посочи 
Йохансон. тя очаква на 8 декември европейските министри да 
одобрят приемането на трите страни. 

онези, които се съмняват в оценката на европейската 
комисия, трябва да знаят, че разширяването на Шенген ще 
доведе до по-добър контрол на границите, заяви зам.-предсе-

дателят на ек маргаритис Схинас. мит е и е нечестно да се 
твърди, че разширяването на Шенген ще доведе до по-малко 
контрол, добави той.

Брюксел: България
заслужава да е в Шенген

Частните автобусни 
превозвачи блокираха Скопие

Мерки за специален режим на 
движение в Скопие предприеха от 
македонското МВР заради проте-
ста на двата частни автобусни 
превозвача. Искането им е да бъде 
изплатен дългът от 1 млн. евро, 
което от общината отричат да е 
факт. Кметицата Данела Арсовска 
обяви, че няма да преговаря под на-
тиск, а основните политически сили 
се обвиниха взаимно за създадената 
ситуация.

Стачка на контрольорите 
парализира жп транспорта 
във Франция

Стачка на контрольорите пара-
лизира жп транспорта във Франция. 
Протестът може да се проточи до 
празниците. 60% от скоростните 
влакове не вървят. Много гари ос-
танаха пусти, а пътниците - в без-
изходица. На 8 декември предстоят 
преговори.

Наводнения в Южна Италия
Наводнения засегнаха Южна 

Италия след обилни валежи. Ще-
тите тепърва ще се изчисляват. В 
същото време изригна вулканът на 
остров Стромболи, недалеч от ос-
тров Сицилия. Жертви няма, а само 
незначителни щети.

Предупреждение 
за сняг и студ в Испания

Предупреждение за снеговалеж 
и студено време е в сила за 8 от 
17-те испански региона. На места-
та с по-висока надморска височина 
снежната покривка е около 5 см. 
През уикенда отвориха много от 
ски курортите. 

Още 2500 мъртви тюлена 
бяха открити на 
Каспийското крайбрежие

Още 2500 тюлена бяха открити 
мъртви на брега на Каспийско море 
в Южна Русия. Властите смятат, 
че масовото измиране се дължи 
на естествени причини. Експерти 
от федералната агенция по рибар-
ството и прокурори са извършили 
проверка, събрали проби за лабора-
торни анализи, които засега не са 
установили следи от замърсители.

Земетресение с магнитуд 6,9 
бе регистрирано край Самоа

Земетресение с магнитуд 6,9 бе 
регистрирано на около 220 км север-
но-североизточно от град Апия на 
остров Самоа, съобщи Геофизич-
ният институт на САЩ. Трусът е 
на дълбочина от около 33 км. Няма 
опасност от цунами.
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Продължение 
от бр. 232 от 29 ноември

много от тези провокации бяха оч-

ертани в доклада на Rand Corporation 
от 2019 г., озаглавен "Разширяваща се 
Русия". корпорацията "Ранд" е мозъ-

чен тръст на "дълбоката държава", по-

могнал за проектирането на повечето 
чуждестранни интервенции на САЩ. 
но дори "Ранд" предупреждава да не 
се стига толкова далеч и да не се уско-

ряват военните действия.  
Очевидно е: мозъчният тръст на 

Виктория нюланд, джо Байдън и Блин-

кен не е прочел този доклад. С течение 
на времето те превърнаха Украйна в де 
факто член на нАТО и само на думи 
киев бе неутрален. След споразуме-

нията от минск (2015) те провокираха 
и продължават да провокират, докато 
руската мечка не скочи. 

как това служи на интересите на 
Америка?

надникнете ли в мислите и плано-

вете на "дълбоката държава" и проче-

тете пълния доклад на корпорацията 
"Ранд", озаглавен "Разширяващата се 
Русия", ще видите ужасяващо описа-

ние на съзнателната намеса на САЩ в 
живота на суверенни нации в съседство 
с Русия. Целта е една - да се нарани и 

провокира москва. Очевидно полити-

ката на САЩ е целяла подклаждане на 
военни действия между Украйна и Ру-

сия на всяка цена. 
Защо американското ръководство 

не преговаря честно с Русия? Та те до-

бре знаеха, че руснаците ще реагират 
така.

ето това са въпросите, на които 
трябва да се отговори. Политически-

те и военните елити са най-отговор-

ни за смъртта и разрушенията, които 
техните антагонистични политики от-

прищиха. Те могат да се преструват, 
че не са знаели какво ще се случи, но 
сериозните външнополитически екс-

перти извън вашингтонския балон 
знаят по-добре.

  �
Георги ГОТЕВ

От стр. 7

Тръмп може да не е 
руски шпионин, както ня-

кои може да мислят, ма-

нипулиран от "компрома-

ти" като така нареченото 
"мръсно досие". По-веро-

ятно е той да има естест-

вен инстинкт за близост 
с автократи като Путин и 
обръща малко внимание 
на лидерите на по-малките 
страни, които се опитват 
да поддържат ценности.

има школа на мисъл-

та дори в САЩ, която 
казва, че "Русия се нуж-

дае от своите буфери" 
и съответно Путин има 
право да смята Украйна 
- и част от източна евро-

па - за естествени буфе-

ри на Русия.
Следователно е веро-

ятно, че ако Тръмп беше 
президент, отговорът на 
САЩ на руската агресия 
щеше да бъде напълно 
различен.

 Украйна щеше да се 
съпротивлява, доколкото 
е по силите й, и вероятно 
щеше да получи помощ 
най-вече от Полша, но без 
военната помощ на САЩ 
- и лидерството на САЩ 
в нАТО - Русия щеше да 
спечели войната си за от-

носително кратко време. 
Това означава, че Русия 
щеше да превземе цялото 
Черноморско крайбрежие 
на Украйна, включително 
Одеса, и също 

щеше да погълне 
Молдова без усилия

мирното споразуме-

ние, което би било подпи-

сано с руските сили, раз-
положени на границите 

на еС, вероятно ще бъде 
дори по-пагубно от вой-

ната. Това вероятно би оз-

начавало края на нАТО, 
какъвто го познаваме, 
вероятно път към разпа-

дането на еС с неговите 
слаби звена, включително 
Унгария и България.

Вероятно Путин се 
надяваше да постигне 
това в ранната сутрин на 
24 февруари, но Байдън 
се оказа костелив орех.

При този измис-

лен сценарий можем да 
предположим опусто-

шителния ефект върху 
морала сред съюзниците 
на нАТО и в еС. наис-

тина, подобен сценарий 
би насърчил проекта за 
автономна европейска 

отбрана, но само кон-

цептуално, тъй като не 
можете да изградите во-

енен съюз за една нощ.
Този измислен сцена-

рий би трябвало да дове-

де до няколко заключе-

ния. Първо, наистина има 
значение, когато избира-

ме нашите лидери. дори 
традиционните партии, 
като републиканците в 
САЩ, не са имунизира-

ни да позволят на идиот 
да застане като кандидат 
за президент.

 Все повече хора 
гласуват  

за идиоти

Второ, неслучайно 
Русия се опитва да повли-

яе на изборите в нашите 
страни. Позволяването на 
това да се случи може да 
доведе до пълна катастро-

фа за нашите общества.
Трето, както показва 

историята, дори в съв-

ремието ролята на ли-

чността остава по-важна 
от "дълбоката държава", 
която е пазител на ста-

туквото.
и накрая, европа ви-

наги трябва да е готова 
за сценария, при който 
хората в САЩ ще гла-

суват за грешния пре-

зидент. За съжаление, 
една от последиците от 
сегашното развитие е, че 
плановете за европейска 
колективна отбрана са 
пратени в трета глуха.

Това попита главната 
редакторка на RT марга-

рита Симонян по време 
на гостуване в предаване-

то на прокремълския во-

дещ Владимир Соловьов 
по държавната телевизия 
"Россия 1".

"Готвят се да превзе-

мат крим. Правим един-

ственото възможно нещо 
в тази ситуация - бомбар-

дираме всеки ден. Бомбар-

дираме инфраструктурата. 
Господ ни е свидетел - не 
искахме това да се случва. 
никой не искаше това да 

се случва - нито вие, нито 
аз. Знам, че и лидерите ни 
не искаха това. и въпреки 
това ние сме нежни, учти-

ви, понякога дори меку-

шави. Толкова сме меки, 
толкова нежни. ние сме 
доверчиви, меки, а трябва 
ли да бъдем такива?

Хора, които се стра-

хуват от Хага, слушайте! 
Трябва да се страхувате от 
това да загубите, да бъде-

те унижени, да предадете 
народа. нека ви го кажа: 
ако загубим, Хага, било 
то истинската или хипоте-

тична, ще дойде и за чис-

тача на улици, който мете 
паветата пред кремъл. 

дали един киевски 
квартал повече или по-
малко ще остане без елек-

тричество, това няма да 
промени магнитуда на 
катастрофата, която ще се 
стовари върху нашата дър-

жава. не бива да губим. 
Ако се страхувате от Хага, 
стойте далеч от гората".

„Дълбоката държава” 
и касапницата в Украйна                                      

  �
Джордж Д. О’Нийл*

*Джордж Д. О’Нийл-младши е 
член на Борда на директорите на 

American Ideas Institute - издател на 
The American Conservative

ГлавнатаредакторканаRT
МарГаритаСиМонян:

Защо се страхуваме 
от Хага?

Политическа фантастика
акоднестръмпбепрезидент,отговорът
мунаПутинщешедаенапълноразличен
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Случи ми се немислимото. 
да съм съгласен с мнението 
на генералния секретар на 
нАТО Йенс Столтенберг.

Украйна не трябва да ми-

сли за членство в нАТО, а за 
запазване на държавността и 
да остане независима държа-

ва. Това трябва да тревожи 
властите в киев, а не перс-

пективата за присъединяване 
към нАТО, заяви генерални-

ят секретар на нАТО Йенс 

Столтенберг.
на среща на външните 

министри на страните от бло-

ка, която се проведе на 29-30 
ноември в Букурещ, Столтен-

берг каза, че ако Украйна не 
запази суверенитета си, то за 
членство й в нАТО не може и 
да се говори.

Важно е Украйна да 
оцелее като независима 

нация в Европа

За да направим това, 
трябва да мобилизираме 
колкото се може повече во-

енна, финансова и иконо-

мическа помощ за Украйна. 
Това е, което правим", доба-

ви генералният секретар на 
алианса.

Украинският президент 
Зеленски, виждайки надвис-

ващия край на бандеровската 
му хунта, е подал молба за 
присъединяване към нАТО 
по ускорен начин. Столтен-

берг обаче вече заяви, че 
"предпоставка този въпрос 
изобщо да бъде на масата" е 
прекратяването на военните 
действия на територията на 
Украйна.

Изглежда американското 

момче в Столтенберг се е вслу-

шало в прогнозите на амери-

канския генерал Уесли кларк 
и новините от Би Би Си.

   Един от  
най-уважаваните 

американски генерали

- Уесли кларк, смята, че 
действията на руските военни 
ще принудят Украйна да сед-

не на масата за преговори, а 
Бахмутското направление ще 
се превърне в месомелачка за 

смилане на Въоръжените сили 
на Украйна. 

"Противопоставящите се 
страни винаги се стремят по 
някакъв начин да концентри-

рат своята бойна мощ. Затова 
те (руснаците) се съсредото-

чиха върху Бахмут. като го 
превземат, ще имат достъп до 
краматорск и Славянск. Гра-

дът служи и като своеобразен 
огневи чувал за смилане на 
украинските сили. към това 
се стремят руснаците", доба-

ви той.

С конфронтационната Си политика 
Берлин Се отрича от Вили Бранд

Бившият лидер на Социалдемократическата пар-

тия на Германия и един от основателите на сегашната 
Лява партия смята, че САЩ отдавна подготвят Украй-

на за въоръжена конфронтация с Русия.
В интервю за германския портал “Deutsche 

Wirtschaftsnachrichten” Оскар Лафонтен казва:
“САЩ и техните западни васали въоръжаваха Ук-

райна поне от 2014 г. и систематично я подготвяха за 
война с Русия. Всъщност Украйна е член на нАТО, 
но западни политици и водещи медии съзнателно пре-

небрегват тази предистория. конфликтът в Украйна е 
“прокси война” на САЩ срещу Русия.

една от целите, преследвани от САЩ по време на 
конфликта, е да постигнат на всяка цена прекъсване на 
връзката между германската икономика и технологии 
и руските суровини. 

конфронтационният курс на днешното германско 
правителство е предателство към политиката на раз-

ведряване на международното напрежение, провежда-

на от германския канцлер Вили Бранд (1913-1992)...”

Президентът джо Байдън и 
администрацията му умишлено 
удължават конфликта в Украйна, 
за да повишат цените на енергията 
и да спечелят от това.

ние прокарваме две “безумни 
политики” - подкрепа за конфли-

кта в Украйна и борба с глобал-

ното затопляне. И двете политики 
увеличават разходите за енергия, 
дават повече лостове за контрол 
на управляващите и обогатяват 

техните донори.
Високите цени на енергията 

унищожават икономиката ни по-
бързо от блокадата заради кО-

ВИд-19. Хората обедняват, а ня-

кои ще умрат.  
За да спасим обикновените 

американци, трябва да постигнем 
уреждане на украинския конфликт. 

Ако искаме да помогнем на аме-

риканската средна класа, първото 
нещо, което трябва да направим, е 
прекратяване на огъня в Украйна. 

но администрацията на Байдън 
не търси решения, тя се опитва да 
намери начини да изстиска още 
няколко долара от обедняващата 
американска средна класа.

Руски и китайски 
стратегически бомбар-

дировачи извършиха 
съвместен патрул над 
западната част на Тихия 
океан

Бомбардировачите 
Ту-95 на руските ВВС 
и китайските бомбарди-

ровачи H-6K прелетяха 
над Японско и Източно-

китайско море по време 
на осемчасова мисия. 

новината е, че руски 
бомбардировачи за пър-

ви път кацнаха в китай, 
а китайски бойни са-

молети пристигнаха в 

руска военновъздушна 
база, като руското ми-

нистерство на отбраната 
уточни, че съвместните 
патрули не са насочени 
срещу друга държава.

Ю ж н о к о р е й с к а т а 
армия вдигна по тре-

вога своите ВВС, след 
като два китайски и 
шест руски самолета 
навлязоха в зоната за 
противовъздушна от-

брана. двата китайски 
самолета навлезли ня-

колко пъти в тази зона, 
но не са нарушили въз-

душното пространство 

на Южна корея.
През септември 

Пекин изпрати 2000 
войници, 300 военни 
машини, 21 самолета 
и три бойни кораба, за 

да участват в мащабно 
учение с Русия, което 
бе демонстрация на за-

дълбочаващото се ки-

тайско-руско военно 
сътрудничество.

ЙорданХалачев:

Столтенберг 
чу генерал 
Уесли Кларк

оскарлафонтен:

В Украйна се бият 
САЩ и Русия

7 декември 1970 г. Падайки на колене пред жертвите 
на нацизма във Варшава, канцлерът Вили Бранд 
откри пътя за помирение между Полша и Германия 
и стартира политиката на разведряване

Байдън 
удължава 
войната

телевизионнияткоментатортъкъркарлсън:

Русия и Китай патрулират над Тихия океан
БомБардироВачите ту-95 и H-6K 
прелетяха над японСко 
и източнокитайСко море 
по Време на оСемчаСоВа миСия



АктуАлно 11
2022

вторник
6  декември

"докато обсъждахме из-

борния кодекс, в комисии в 
народното събрание се при-

еха предложенията на БСП за 
увеличение на минималната 
работна заплата на 850 лв., 
безплатни учебници до 12 
клас, еднократна помощ от 
300 лв. за деца от 1 до 4 клас." 
това заяви лидерът на БСП 
корнелия нинова в предава-

нето "тази сутрин" по bTV. 
тя определи като манипула-

ция внушението, че народно-

то събрание се занимава само 
с изборното законодателство 
и припомни, че първите пар-

ламентарни решения са били 
свързани с военната помощ за 
украйна и за купуването на 
нови осем самолета Ф-16.

За Изборния кодекс

"С промените в изборния 
кодекс даваме възможност на 
хората да изберат как да гла-

суват - с хартия или на маши-

на. 47% искат с хартия, 48% 
- на машина. Свобода на чове-

ка е как да гласува", подчерта 
нинова. По думите й се е дал 
адекватен отговор на съмне-

нията за злоупотреби с ма-

шинното гласуване - гласува-

не с хартия и на машина, да се 
брои под видеонаблюдение, 
да няма тъмни стаички, къде-

то да се правят манипулации 
и всички партии да имат учас-

тие в комисиите.
"искаме честен изборен 

процес, честно отчитане на 
гласовете и свобода на избор 
на хората. това са принци-

пите, на които сме стъпили", 
категорична бе корнелия ни-

нова.
тя обърна внимание и че 

все още няма доклад на Цик 
дали има разминавания меж-

ду машинния протокол и пре-

броените бюлетини, и това 
засилвало подозренията.

"намерихме протоколи, на 
които има разминавания меж-

ду машини и хартия - с по 5-6 
гласа, но при 12 хиляди сек-

ции с по 5-6 гласа става доста 
сериозно. Също бяха показа-

ни протоколи, в които в еди-

ния има 7, в другия - 77 гласа 
за "демократична България4. 
така че има достатъчно факти 
за внасяне на съмнения", каза 
още нинова.

За Шенген

лидерът на БСП коменти-

ра и информацията, че Бъл-

гария ще бъде блокирана за 
Шенген: "несправедливо е 
по отношение на изпълнените 
технически изисквания, уни-

зително е отделянето ни от 
румъния и Хърватска, но и да 
обърнем внимание на думите, 
които ни казаха - корупция, 
охрана на граница. в послед-

ните месеци виждаме гонки, 
загинаха полицаи, хващат ми-

гранти на другия край на Бъл-

гария. трябва да кажем, че 
има проблем, и да започнем 
да го решаваме."

нинова обърна внимание, 
че всекидневно гърмят скан-

дали за корупция и това се за-

белязва от европа. "Правосъд-

ната реформа спря. изнасят 
сигнали за корупция, включи-

телно в служебния кабинет. 
ето - областният управител 
на Хасково участвал в кон-

трабанден канал, областният 
на София е замесен в скандал 
за продажба на имоти, новата 
сага "Gemcorp", министърът 
на икономиката Стоянов щял 
да прави фотоволтаична цен-

трала върху язовир "огоста" 
- един от рисковите язовири", 
посочи тя.

Според нея поведението на 
"Продължаваме промяната" и 
"демократична България" по 
отношение на Шенген е ли-

цемерно. "Преди две седмици 
от "БСП за България" внесо-

хме декларация в парламента 
за Шенген, около която при-

зовахме всички партии да се 
обединим - трябва да си защи-

тим националния интерес и да 
заявим твърдо пред европа, 

че сме изпълнили условията и 
трябва да влезем. ПП и дБ на-

пуснаха залата, дори не нати-

снаха копчето "за" Шенген", 
припомни нинова.

По думите й част от про-

блема е и отказът на служеб-

ното правителство да внесе 
бюджет и даде пример с това, 
че границата изисква допъл-

нително финансиране, което 
сега няма как да се осигури. 
"как сега да убедим европей-

ските ни партньори, че нещо 
сме подобрили, охранявайки 
границата", попита корнелия 
нинова.
За цените и доходите

тя определи като ката-

строфално решението за зам-

разяване на доходите. "има 
нова заявка за ръст на цената 
на газа, от 1 януари с до 22% 
се увеличава водата, цените 
на храните отново тръгнаха 
нагоре. в тази ситуация да 
замразиш доходите е антисо-

циално. това е най-антисоци-

алното и военизирано прави-

телство в последните години", 
смята нинова.

лидерът на БСП посочи, 
че е започнало отменяне на 
социална подкрепа, която ре-

довното правителство е оси-

гурило. "те казаха, че всичко 
като социална подкрепа от 
тази година ще продължат 
и за следващата, и излъгаха 
- орязаха 25-те стотинки за 
горивата, вдигат акциза на 
цигарите", подчерта тя.

Според нинова е трябвало 
служебното правителство да 
внесе нов бюджет с обектив-

ни показатели и партиите в 
парламента да работят върху 
него между първо и второ че-

тене. тя припомни, че мина-

лата година се е говорило за 
предизборно наддаване, но 
се е постигнало съгласие за 
разумни предложения и се е 
приел бюджет с мнозинство, 
като дори ГерБ и дПС са 
подкрепили бюджета на Асен 
василев.

"и той проработи - преве-

дохме хората и икономиката 
през тежките зимни месе-

ци, наложихме мораториум, 
подкрепихме икономиката и 
в края на нашия мандат по-

стигнахме първо място по 
промишлено производство. 
Сега за три месеца паднахме 
от първо на пето място", каза 
още тя.

За мандатите  
за кабинет

Според корнелия нинова 
ГерБ няма да успеят да съста-

вят кабинет, съдейки по това, 
че няма декларирана подкре-

па от партиите в парламента, 
и подчерта, че позицията на 
БСП, че няма да подкрепи 
първия мандат, остава непро-

менена.
"Бойко Борисов не е най-

доброто решение за България. 
12 години управляваше, видя-

хме резултатите от това упра-

вление. реставрация на точно 
същите хора със същото уп-

равление не изглежда добре", 
добави тя.

По думите на нинова това, 
че ПП се отказва да направи 
опит с втория мандат е лошо и 
за тях, и за държавата, защото 
имаме нужда от стабилност, 
от правителство и от работещ 
парламент. "но ние не бихме 
им се месили в техните реше-

ния, за разлика от тях, които 
напоследък доста грубо вли-

зат на терена на други партии 
и се занимават с вътрешно-

партийните им въпроси - в 
частност БСП", коментира тя.

За „новите леви"

нинова сподели, че е оста-

нала разочарована от срещата 
за ляво обединение в ндк. 
"Събраха се, поговориха си, 
охулиха БСП, поставиха ус-

ловие да се смени ръковод-

ството и се разотидоха. очак-

вахме нещо ново и нови леви 
идеи, с които да помогнем 

заедно да се съберем. Борба 
с неравенствата, увеличаване 
на доходите и демографската 
криза не е нещо ново. напро-

тив - БСП от години работи за 
това, включително докато уп-

равлявахме, направихме мно-

го за решаване на тези про-

блеми", коментира лидерът 
на БСП и обобщи: "всичко, 
което излезе оттам, са стари 
лица със стари идеи."

Според нея с тази среща 
вътрешната опозиция се е 
скрила зад Първанов, донче-

ва, манолова и си е намерила 
нова форма, с която да атаку-

ва БСП.
"През 2016 г., когато бях 

избрана за председател на 
БСП, бях избрана с програма 
за сериозни реформи. тогава 
ограничихме мандатите на 
депутатите до три - 12 годи-

ни, мандата на председателя 
до два - 8 години, въведохме 
пряк избор на председател от 
всички членове на партията 
и националният съвет прие 
решение да поканим всички 
напуснали БСП да се вър-

нат. от 2016 г. насам те не се 
върнаха, сега им напомних, 
че партията е отворена за 
тях, ако искат да се върнат", 
припомни нинова.

тя подчерта, че под ней-

но ръководство левицата е 
направила опит за обедине-

ние: "С АБв бяхме в коали-

ция на предишните избори 
и имахме депутат от АБв. 
С татяна дончева водихме 
преговори за общо явяване, 
но в последния момент се 
провалиха поради изисква-

нето й да си сменим името 
на "БСП-движение 21". Ге-

орги кадиев беше депутат от 
БСП в миналия парламент. 
те са напуснали по времето 
на Сергей Станишев и ми-

хаил миков, ние направихме 
усилие да ги върнем. уви, не 
желаят."

Според нинова става въ-

прос не за идеи, а за его. "ис-

кали равнопоставеност меж-

ду левите партии - Георги 
кадиев даже няма партия, не 
я е регистрирал. Ангел най-

денов дава оценки на БСП... 
вие идеи чухте ли? нали е 
ново модерно ляво - около 
какво да се обединим, около 
амбициите им да станат де-

путати ли? За всеки от тях 
хиляди социалисти са рабо-

тили - да бъде президент, да 
бъде депутат, да бъде омбуд-

сман. те са част от усилията 
на много хора в БСП да зае-

мат политически позиции и 
сега се обръщат срещу тези 
хора. оставете ме мен и ръ-

ководството, какво казват на 
тези хора", коментира лиде-

рът на БСП.

Корнелиянинова:

Имаме най-антисоциалното
правителство от години
Служебнияткабинетзамразявадоходииорязвасоциалнаподкрепа,заявилидерътнаБСП



култура12
2022

вторник
6 декември

Playback спектакъл “отвъд ограни-

ченията” ще се състои на 6 декември от 
19,30 ч. едновременно в ШиЗи импро 
клуб и онлайн в реално време в плат-

формата Zoom. темата е вдъхновена от 
доскоро критичната ситуация на све-

товна пандемия, като изследва чисто 
човешките реакции в моменти на огра-

ничение и фрустрация, но и новия по-

глед и способност те да се превърнат в 
градивна структура. акцентът се поста-

вя върху умението да преминеш “отвъд 
ограниченията” и да изградиш основа 
за нови, успешни житейски практики, 
които да те движат напред.

Представянето на спектакъла ком-

бинира изпълнение на живо и онлайн 
стрийминг в реално време с хора от цял 
свят. екипът ще взаимодейства едно-

временно с двете аудитории, а кому-

никацията с тях ще бъде ръководена от 

диригента на спектакъла. 
Представлението ще свърже семей-

ства, разделени поради местоживеенето 
си, които ще могат да присъстват в едно 
и също време и пространство и да спо-

делят преживяването и историите си.
режисьор и диригент е Цвета Ба-

лийска, музикант - константин ку-

чев, актьори - Цветина матова, Пла-

мен Петков, Звездомира Георгиева. 
Събитието се осъществява с финан-

совата подкрепа на нФ “култура”, в 
партньорство с театър “възраждане” 
и нЧ “н. Хайтов-1936”.

Филмът „Теодор Ушев: 
Невидими връзки”  
с премиера в Кюстендил

Документалният филм “Теодор 
Ушев: Невидими връзки”, посветен 
на световноизвестния аниматор и ви-
зуален артист, тръгва по кината на  
9 декември. Режисьор е Борислав Колев,  
а сценарият е на Мария Ландова. Коп-
родукцията на България и Канада беше 
излъчена с голям успех в рамките на 
престижния Фестивал на новото кино 
в Монреал 2022. Авторите получиха 
почетен диплом и от журито в кон-
курса за документален филм на “Сине-
либри 2022”. На 5 декември се състоя 
премиерата на филма, съпроводена 
със среща на публиката с Борислав 
Колев и Теодор Ушев в Общинския 
драматичен театър в Кюстендил, 
родния град на Ушев. На 9 декември 
филмът тръгва в разпространение в 
киносалоните в цялата страна. Фил-
мът е реализиран с подкрепата на 
НФЦ, Столичната община и БНТ.

Фотоизложба на Габриел 
Лордело и Тадеу Бианкони  
в галерия „Стойчев”

Изложбата на Габриел Лордело 
и Тадеу Бианкони от Бразилия под на-
слов “Йеманжа” се открива на 8 де-
кември от 18 ч. в галерия “Стойчев” 
в Ямбол. Фотографиите на Лордело и 
Бианкони представляват художест-
вен документ за празниците в чест на 
Йеманжa, провеждани през различни 
години в бразилския крайбрежен град 
Витория. С изострена чувствител-
ност и тънко проникновение автори-
те са уловили характерни за Бразилия 
проявления на културно-религиозната 
битийност - многобагрието, приро-
дата (днес превзета от урбанизация-
та), смесицата на раси и всевъзмож-
ни поверия. В този фотокалейдоскоп 
детайлите - взиращи се очи, форми и 
символи, творящи поетичния разказ, 
предизвикват естетически катарзис, 
вдъхновен от митология, прекосила 
Атлантика, за да намери завинаги 
пристан в бразилската душевност, 
отбелязва Лобо Пазолини (Бразилия).

накратко

натозиденсародени

БОГДАНТОМОВ,
певецикомпозитор
Проф.д-рЕФРЕМЕФРЕМОВ,
спортенжурналист,
председателнаОСнаФЖМК
ЙОСИФII,епископотБПЦ,
американски,канадски
иавстралийскимитрополит

Снимка“Синелибри2022”

Пълна зала, смях и бурни аплодисменти посрещнаха новата 
комедия “Съседите отгоре” на премиерата й в “Theatro отсам ка-

нала” в София на 3 декември. лилия маравиля, Силвия Петко-

ва, емил марков и иван Бърнев, които излизат за първи път на 
театралната сцена заедно, успяха да спечелят публиката още с 
първото си представление.

адаптацията на испанската филмова комедия “Sentimental” 
от Сеск Гай дебютира под режисурата на емил марков с две 
предварително разпродадени дати в София и едно специално ко-

ледно издание на 26 декември. Предстоят премиери във варна 
- 6 декември, Бургас - 17 януари, и Пловдив - 27 януари. Проду-

цент на спектакъла е Artvent.
“Съседите отгоре” е комедия с остър и прям диалог, игра на 

думи и поредица комични ситуации. а страхотният актьорски 
състав успява да даде живот на герои, в които мнозина ще видят 
черти от себе си.

Спектакълът „Отвъд ограниченията” комбинира  
изпълнение на живо и онлайн стрийминг

СнимкаСдружение“Творци”

СнимкаиванерменковзаArtvent

Испанската комедия „Съседите отгоре”  
спечели публиката още на премиерата

над 150 издателства с най-доброто 
от годината отново ще се срещнат със 
своите читатели по време на 49-ия Со-

фийски международен панаир на кни-

гата от 6 до 11 декември в националния 
дворец на културата. Председателят на 
асоциация “Българска книга” деси-
слава алексиева ще открие официално 
най-мащабното литературно събитие 
на 6 декември от 11 ч. в мраморното 
фо айе на ндк.

още в първия ден от 14 до 16 ч. на 
щанда на издателство “вижън Букс” 
ще има среща с автограф с Б. н. до-

брев - автор на хумористичната фен-

тъзи трилогия “индор и братството на 
почти пълната луна”, “индор и сянката 
на страданието” и “индор и повелите-

лят на Божествения мрак”. на щанда 
на “Жанет 45” ще ни очаква теодора 
тотева със своята поетична книга “на 
сантиметър от чудото”; в книжен цен-

тър “Гринуич” ще се състои премиера-

та на новия роман на неда антонова 
“елегия” (ик “Хермес”), а на щанда на 
издателството на среща с автограф кани 
авторката на “любовни драскотини” 
Петя александрова. в 19 ч. на сцената 
на културната програма (ет. 4, западно 
крило, ндк) ще има среща на ветера-

ните и новото попълнение в екипа на 

възобновеното списание “дъга III” на 
изд. “Потайниче”, на щанда на “Жанет 
45” константин трендафилов (Папи 
Ханс) представя новата си стихосбирка 
“имам нещо да ти кажа”. 

литературните събития на 7 декем-

ври започват в 15,30 ч., когато на щан-

да на “Хермес” за среща с автограф ще 
бъде красимир димовски - автор на 
сборниците с разкази и новели “моми-

чето, което предсказваше миналото” и 
“ловецът на русалки”. в 16 ч. на щанда 
на изд. “Библиотека България” е срещата 

с автограф с росица каркальова с “тъга-

та - домашен любимец”. Час по-късно на 
сцената на културната програма ще бъ-

дат украинските поетеси катерина ка-

литко, ирина Цилик и преводачът дими-

тър Христов, а на щанда на “Жанет 45” 
феновете на Георги Господинов могат да 
се срещнат с него и да вземат автограф 
върху сборника му с разкази “избрани 
истории”. тези дни стана известно, че 
неговият роман “времеубежище” е сред 
най-добрите книги на 2022 г. в класация-

та на британския вестник “Гардиън”.
Час по-късно на сцената на култур-

ната програма празнуваме 75 години 
издателство “Български писател” с 
юбилейно представяне на нови издания, 
а председателят на Съюза на български-

те писатели Боян ангелов ще поздрави 
присъстващите, екипа и феновете на 
издателството. (Пълната програма на 
събитията и срещите с автори може да 
се намери в сайта на асоциация “Бъл-

гарска книга”.)
Софийският международен панаир 

на книгата е част от календара на кул-

турните събития на Столичната община 
за 2022 г. той е посветен на #каузаГра-

мотноСт на аБк, в партньорство с 
министерството на културата и мини-
стерството на образованието и науката.

49 Софийски панаир на 
книгата се открива днес
безбройиздания,любимииновиавтори
очакватчитателитеот6до11декемвривндк
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отговоринакръстословицата

отброй236

Ловец пита 
друг ловец:

- Я кажи как 
свали мечката?
- По нормалния 

начин - шампанско, 
ласки, лека музика...

воДоравно:
Левски. Име. АКЕЛ. Сламка. Акатани. То-

алетна.Апарат.Тотем.Илам.Бриз.Редакция.
Авар.Нира.Онет.Стопани.Итин/Вивиан/."Ка".
Сало /Мика/. Оцет. Ник. "Тутси". Братанова /
Сашка/.Вои.Мат.Илитон.Пек.Казан. "Ивак".
Сага.Анаа.Дим.Март.Антена.Чадъри.Рица-
ри.Варене.Ниви.Вани.Роан.Стоп.КАТ.Боа.
Орбита.Нокът.Рис.Акат."Ени".Агенти.Ара.

отвЕсно:
Месо. Рат. Увеличаване. Владивосток.

Маратон.Асал.Запаси.Ден."Ки".Кмет.Рали.
Камъни.Диктор.Но.Магаре.БТА.Антени.Ба-
зари.Ро.Пи.Аеди.Орта/Виктор/.Ноаре/Фи-
лип/.Ма.Марица.На.РИА.Ин.Река.Катети.
Наивност.Апиц/Бруно/.Италианци.Баталион.
"Нивата".СБА.Караян/Херберт/.Нота.Ероти-
ка.Менам.Екивок.Ни.Отар.Лит.Стакан.Да.
Спата.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

променливо променливо променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

00.15„нашиятследобедсБСТв“
/п/

01.25„Дискусионенклуб“/п/
02.20„обществоикултура“/п/
03.15„Студиоикономика“/п/
04.10„Думатаеваша“/п/
05.10Документаленфилм
05.40„нашиятследобедсБСТв“

/п/
06.50музикаленантракт
07.30„Актуалноотденя“/п/
08.05„Контра“/п/
09.05 „За историята свободно“

/п/
10.00Твпазар
10.20Документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.30новини
12.45„Дискусионенклуб“/п/
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсБСТв“
15.30новини
16.00Документаленфилм
16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия
17.30Твпазар
18.00 „левите идеи“ със Стоил

рошкев
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15„Актуалноотденя“
20.00„ляваполитика“
21.00„обществоикултура“/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30„Актуалноотденя“/п/
23.05„левитеидеи“/п/
23.15„ляваполитика“/п/

овен

Има какво да научите от 
другите и не е нужно да 
се ядосвате заради това. 
Бъдете отворени.

рак

Опитайте, доколкото мо
же, да погледнете съби
тията отстрани, ще ги 
видите по нов начин.

телец

До обяд всичко ще изглеж
да лесно, но с напредване
то на деня ще се сблъска
те с трудности.
 

лъв

Нуждаете се от подкре
пата на другите за по
стигане на целите ви. Но 
не играйте нечестно.

БлИЗнацИ

Ще имате силна подкре
па. Но найважното е да 
не позволявате на ентуси
азма да ви изостави. 

дева

Изкушението ще дойде 
от някой, който ви обе
щава лесно постигане на 
целите. Внимавайте.

веЗнИ

Ще сте поинтуитивни 
и почувствителни, дори 
вие самите ще се зачуди
те какво ли ви се случва. 

коЗИрог

Имате възможност да 
се докажете. Не изпус
кайте шанса, може да ви 
изстреля нагоре.

скорпИон

Изкушавате се да мани
пулирате другите, за да 
си докажете колко повече 
сте. Дали това е добре?

водолей

Има какво да си пожелае
те от съдбата и ако сте 
понастоятелни, късме
тът ще ви се усмихне.

стрелец

Обстоятелствата не ще 
се подреждат във ваша 
полза, но това не бива да 
ви кара да отстъпвате. 

рИБИ

Важно е да отчитате 
мнението на човека до 
вас, още повече че ще сте 
пряко зависими от него. 

православенкалендар

8
oC 9

oC 10
oC 12

0C

05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.05 Сутрин със Световното
първенствопофутбол

09.25 100%будни-сутрешното-
кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

11.30 Днес на Световното пър-
венствопофутбол

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
13.00 "румбата,азироналдо"-

детскитвфилм
13.55 Фестивалнаанимационно-

токино
14.15 "Бу-Бум - дългият път към

дома"-анимационенфилм
14.45 "Звезденпрах"-твфилм
15.10 "Снеженсвят"-твфилм
15.35 открийпловдив-Антични-

ятстадионнаФилипопол
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 ФиФА Световно първен-

ство2022:Третополувреме
17.00 ФиФАСветовнопървенство

2022:мароко-испания,ос-
минафиналнасреща-пряко
предаванеотДоха

18.55 ФиФА Световно първен-
ство2022:Третополувреме

19.30 Зала на славата: ивайло
Йорданов

20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 референдум с Добрина

Чешмеджиева
22.00 "викторЮго-врагнадър-

жавата"-4-сериентвфилм
23.00 посветаиунас
23.30 ФиФА Световно първен-

ство2022:Третополувреме
00.00 ФиФА Световно първен-

ство 2022: португалия -
Швейцария, осминафинал-
насреща/запис/

02.00 ФиФАСветовнопървенство
2022:мароко-испания,ос-
минафиналнасреща/п/

04.00 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00"Тазисутрин"-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"предиобед"-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40"Комицитеиприятели"/п./-
комедийношоу

13.20 "Стани богат" /п./ - куиз
шоу

14.30 "ШоутонаниколаосЦити-
ридис"/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: "обещание" -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 "Станибогат" - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: "опасно изку-
шение"-сериал,с.4еп.57

21.00 "Фермата: мостът на вре-
мето"-риалити,с.8

22.30 "ШоутонаниколаосЦити-
ридис"-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30"Съдебназала:елей"-се-
риал,eп.8

00.30 “Добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.8

01.20"Катонакино"-предаване
закино

01.30"Домашенарест" -сериал,
с.4еп.7

02.10bTVновините/п./
02.40"предиобед"/п./-токшоу
04.35 "опасни улици" - сериал,

с.15
05.30"лицевлице"/п./

04.35Телеканал“Доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/Женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.14

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/Женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.14

свети николай искал да води мона-
шескослужение,ноГосподгоопределил
запастирипомощникнастрадащите

Св. николай се родил през втората
половина на III в. в патара, град в мало-
азийската област ликия. още от детски
годинипроявявалдобродетели,чрезкоито
сепрославилпредБогаичовеците.Когато
стигналюношескавъзраст,неговиятчичо
николай, епископ патарски, уговорил ро-
дителитемудапосветятсинасинаслуже-
ниеБогуискороговъзвелвчинпрезвитер.
по време на ръкоположението епископът
се обърнал към народа и като посочил
юношата, извикал: “Братя! Аз виждам
ново слънце, което изгрява над земята и
обещава утеха на всички скърбящи. Бла-
женоестадото,коетощегоимазапастир,
защото той ще приведе към истината за-
блуденитеовци,щегипасенапасбището
наблагочестиетоищебъдепомощникна
всичкистрадащи!”

След смъртта на родителите си нико-
лайупотребилвсичкотосибогатонаслед-
ствозадобридела.Следзавръщанетона
чичому, самсеотправилзаБожи гроби

сепоселилвединманастир.ноГосподму
посочил друг живот и поискал от него не
монашеско служение. покорен на Божи-
ята воля, той се отправил в мир (главен
градвобластталикия).

в същото време в гр. мир избирали
архиепископнамястотонанеотдавнапо-
чиналия епископ Йоан. Събралите се от
всичкиградовеепискописезатруднявали
визбора.ГосподБоготкрилволятаСина
единоттях.научениятчрезвидениеепис-
копсеобърналкъмнародаикатопосочил
николай, казал: “приемете, братя, своя
пастир, когото помаза Дух Свети и кому-
то Той повери ръководството на нашите
души. постави гоне събраниеначовеци,
ноБожиетоопределение!”

Св.николайстаналпастирнамир-ли-
кийскатацърква,носредгрижитезадру-
гите го застигнала бурята на гонението,
предприето срещу християнската Църква,
която 50 години се ползвала със спокой-
ствие. Това страшно гонение, повдигнато
от императорите Диоклетиан и Галерий,
продължило 10 години. Св. николай без-
боязнено проповядвал Христа и затова
заедно с много християни бил затворен в

тъмница.
най-после гонението се прекратило.

новият император Константин познал ис-
тиннияБог,Койтомударувалчрезсилата

наКръстапобеданадвраговете.Тойосво-
бодилпроповедницитенасловотоБожиеи
навсякъде разрушавал идолските капища
истроилхрамовенаистинскияБог.Тогава
иниколайсевърналнасвояархиепископ-
скипрестол.

Император константин свикал пър-
виявселенскисъбор

Скоро в Църквата се започнали въ-
трешни раздори. Желаейки да въдвори
мир,императорКонстантинв325г.свикал
насъборвгр.никеяепископитеотвсички
области.Събралисе318отци.напървия
вселенски събор, който продължил около
два месеца, бил съставен Символът на
вярата(доосмиячлен)заобщоцърковно
употребление.

Достигнал дълбока старост, той по-
чинал тихо и блажено в 342 г. Тялото му
билопогребановкатедралатанагр.мир.
презвреметонавизантийскияимператор
АлексийIКомнин(1081-1118г.)мощитена
светиниколайбилипренесениотгр.мир
в гр. Бари, център на южноиталианската
областАпулия.

Църкватапочитана6декемврисв.николай,архиеп.Мирликийски,чудотворец(никулден)(разрешавасериба)
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печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Българският национален 
отбор по плуване отпътува за 
мелбърн за участие в светов-
ното първенство в малък ба-
сейн (13-18 декември). десет 
състезатели ще представят 
България на шампионата.

За най-много дисципли-
ни е заявена диана петкова 
(50 и 100 м свободен стил, 
50 м бруст и 100 м съчетано). 
дебют на световно в малък 

басейн ще направи Йосиф 
миладинов, който по негово 
желание няма да стартира в 
коронната си дисиплина 100 
м бътерфлай, а ще участва на 
50 м бътерфлай и 100 м съче-
тано.

най-опитният в състава 
ни е Антъни иванов, който 
ще стартира на четвърто све-
товно първенство в 25-метров 
басейн. талантът от велико 

търново ще плува 100 и 200 
м бътерфлай.

За първи път акцентът е 
участието в щафетите: 4х50 
св. стил мъже, 4х100 св. стил 
мъже, 4х200 св. стил мъже, 
4х100 смесена мъже и 4х50 
смесена микс.

плувците ни тръгнаха за 
мелбърн седмица по-рано 
с цел аклиматизация заради 
сезона и голямата часова раз-

лика. с тях заминаха старши 
треньорът на федерацията 
кристиян минковски и най-
успешният наставник в по-
следните години николай 
вакареев.

по време на първенство-
то ще се проведе и конгрес 
на ФинА, на който Бълга-
рия ще бъде представлявана 
от президента на БФ плувни 
спортове Георги Аврамчев.

Десет българи ще плуват 
на Световното в Мелбърн
Запървипътщеучаствамевпетщафети

ГабриелаГеоргиева - 100и200мгръб
КалоянБратанов - 200мсъчетано
Калоянлевтеров - 100и200мгръб
ПетърМицин - 200мсв.стил
ДениелНанков - 50и100мсв.стил
ТониславСъбев - 50и100мбруст
ЙорданЯнчев - 400и800мсв.стил

оСтаналитЕниплувци

вмЕлБърн:

 

 

 

 

 

 

 

Тони Дечев вече не е старши 
треньор на шампиона на  
България по баскетбол за 
мъже Балкан (Ботевград).  
Двете страни се разделят, 
като решението е взето  
от ръководството на клуба, 
съобщи уебсайтът  
на ботевградчани. 
Официалната причина са 
колебливите игри на Балкан 
в последните мачове. От-

борът загуби последните си 
три срещи в турнира ФИБА 
Европа и отпадна от над-

преварата. Ботевградчани 
стартираха с три победи, но 
лошата серия впоследствие 
ги прати на последното 
място в Група D. Колебливо е 
представянето на отбора и 
в Националната баскетболна 
лига, където тимът заема 
петата позиция с 4 успеха  
от 6 изиграни двубоя. 
До идването на нов треньор 
отборът ще се ръководи  
от досегашния помощник  
на Дечев - Преслав Пешев.

Балкан  
уволни  
Тони Дечев

Пламен Стайков и Рафи Кадир (в средата) с Шкода Фабия R5 спечелиха  
рали-спринт Пампорово 2022 след победи и в 4-те етапа. Те изпревариха  
с 1,10 мин. Костадин Щерев и Николай Арабаджиев (вляво) със Субару Импреза  
и с 2,10 мин. Антон Титов и Александър Спиров също със Шкода Фабия R5

Александър омод килде (нор) 
спечели супергигантския слалом за 
мъже от световната купа по ски-ал-
пийски дисциплини в Бивър крийк, 
сАЩ. 30-годишният норвежец, който 
през миналия сезон завърши втори в 
генералното класиране, финишира за 
1:10,73 мин. - негов втори пореден 
успех, след като в събота триумфира 
и в спускането. За килде това е 16-и 
успех в кариерата.

той печели за четвърти пореден 
път в кариерата си на пистата в Бий-
вър крийк, след двата му успеха през 
миналия сезон, въпреки че страдаше от 
настинка по-рано през седмицата. той 
е бронзов медалист в дисциплината от 
Зимната олимпиада в пекин 2022.

носителят на Големия кристален 
глобус марко одермат (Швейц) остана 
втори на 0,20 сек. носителят на светов-
ната купа за 2021 г. Алекси пентюро 
(Фр) е трети на 0,30 сек. в генерално-
то класиране за световната купа води 
одермат с 420 т., пред килде - 380, ма-
тиас майер (Ав) - 186, и др.

Омод Килде 
спечели  
Супер Г в САЩ

ЦСКА 1948 привлече  
бивш юношески национал

ЦСКА 1948 привлече 20-годиш-

ния дефанзивен халф Емил Ценов, 
потвърдиха от клуба. Талантът е 
бивш юношески национал, а до мо-

мента защитаваше цветовете на 
Миньор Перник. Изиграл е 16 мача 
във Втора лига и 1 за Купата на 
България през есента, като е вка-

рал 1 гол. Миналия сезон той има 
34 срещи за перничани с 2 попаде-

ния и 3 асистенции. В професио-

налния футбол Ценов е носил още 
екипа на Литекс във Втора лига.

накратко
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Мондиал
По БНТ 1 и БНТ 3
17.00 Мароко - Испания 
По Нова Тв и Диема СПорТ 3
21.00 Португалия - Швейцария 

Гледайте

АбонАмент

2023
Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

Резултати

ФРАНЦИЯ - Полша 3:1 1:0 Жиру 
(44) 3:0 мбапе (74 и 90+1) 3:1 Левандо-

вски (90+9-д); АНГЛИЯ - Сенегал 3:0 
1:0 Хендерсън (38) 2:0 кейн (45+3) 3:0 
Сака (57). Снощи: Япония - Хърватия и 
Бразилия - Южна корея.

Световният шампион Франция про-

дължава защитата на титлата, след като 
се класира за четвъртфиналите на Све-

товното първенство с победа с 3:1 срещу 
Полша. Оливие Жиру (44) откри преди 
почивката, а килиан мбапе (74 и 90+3) 
матира Войчех Шчесни. дълбоко в доба-

веното време Роберт Левандовски (90+9) 
отсрами себе си и дружина полска от дуз-
па при втория си опит. За място на полу-

финалите двукратните световни шампи-

они ще спорят с Англия.
Отборът на дидие дешан само на мо-

менти позволи на поляците да се смятат 
за равностойни, но превъзходството в 
класите индивидуално и като колектив бе 
неоспоримо.

С попадението си Жиру изпревари Ти-

ери Анри и с 52-рия си гол за националния 
отбор стана реализатор №1 на “петлите”.

В 57-ата мин. полският вратар Шчес-

ни изби топката, но се сблъска с Рафаел 
Варан. Жиру отново прати топката в мре-

жата със задна ножица, но голът не бе за-

четен. В 74-ата мин. Жиру великолепно 

овладя и подаде на Усман дембеле, който 
намери мбапе, а той с кинжален удар не 
остави шансове на Шчесни. 

Попадението до голяма степен сложи 
край на интригата, но мбапе не беше при-

ключил с блестящите изяви. В 93-ата мин. 
той отправи фантастичен удар, с който 
прати топката в горния ляв ъгъл на Шчес-

ни. Пак в добавеното време Роберт Ле-

вандовски пропусна отлична възможност 
да се разпише. нападателят обаче получи 
още по-добър шанс, след като свириха 
дузпа за игра с ръка на Упамекано. Съди-

ята разглежда ситуацията на монитор и 
посочи бялата точка. Левандовски изпъл-

ни слабо и Юго Лорис спаси, но дузпата 
бе пребита и този път преодоля вратаря.

С двата гола мбапе вече има 8 на фи-

нали на мондиали (по 4 от Русия 2018 
и катар 2022). Звездата на ПСЖ излезе 
начело при голмайсторите в катар и е 
най-младият нападател с 8 гола, преди да 
навърши 25 години. 

Лорис изигра рекорден 142-и мач за 
Франция, колкото има и Лилиан Тюрам. 

Със 17 двубоя на мондиал той се изравни 
с прочутите си сънародници Фабиен Бар-

тез и Тиери Анри. 
мбапе за втори път бе обявен за иг-

рач на мача. Въпреки това пак не се яви 
на задължителното интервю и обясни, че 
не е знаел за това задължение и ще плати 
глобата, ако му бъде наложена. Според 
“екип” причината е, че спонсорът на на-

градата е компанията за бира “Будвай-

зер”. мбапе не желае да рекламира алко-

хол, вредни храни и букмейкъри, защото 
смята, че е модел за подражание на под-

растващите и не иска подобни фирми да 
вредят на неговия имидж.

Англия разгроми Сенегал с 3:0 и се 
класира за 1/4-финалите на мондиал 
2022, където ще срещне Франция. Това е 
най-убедителният успех в елиминациите 
на мондиала досега. Победата на “Три-

те лъва” донесоха джордан Хендерсън 
(38), Хари кейн (45) и Букайо Сака (54), 
а с 2 асистенции се отличи Фил Фоудън. 
Острието на манчестър Сити повтори 
рекорд на бразилската звезда Роналдо 
от Франция 1998, който също подаде за 
2 гола в мач от елиминациите. Фоудън 
записа двете си голови подавания на 22 
години и 190 дни, а при победата срещу 
дания с 3:2 през 1998 г. Феномена беше 
на 21 години и 284 дни.

капитанът Хари кейн бе избран за 
играч на мача. Той има рекордните в ис-

торията на “Трите лъва” 11 гола на големи 
първенства, като задмина легендата Гари 
Линекер. Седем от тях са на мондиали и 
са постигнати само със 7 удара във врата-

та на съперниците. нито един друг фут-

болист няма повече попадения при 100% 
успеваемост.

Капитанът на Англия Хари Кейн 
вкарва втория гол за победата 
над Сенегал с 3:0 и беше 
избран за Играч на мача

Флик остава в Бундестима
Ханзи Флик ще запази поста си на 

национален селекционер на Германия 
поне до края на Евро 2024, съобщи 
Sport1.de. Договорът на специалиста, 
който пое Бундестима след Йоахим 
Льов, е за още година и половина. След 
фиаското на Германия в Катар се за-
говори, че специалистът, който е най-
скъпо платеният треньор на Мондиал 
2022, може да бъде освободен или сам 
да подаде оставка, но това поне засега 
няма да се случи. Бундестимът отпад-
на в групите на турнира. Шефовете 
на Германския футболен съюз не са 
свалили доверието си от Ханзи Флик и 
ще разчитат на него до Евро 2024, на 
което страната е домакин.

Президентът на 
ФиФА джани инфанти-

но, който откри мондиал 
2022 с една от най-стран-

ните речи и призна, че се 
чувствал катарец, арабин, 
африканец, гей, човек с 
недъзи и онеправдан гас-

тарбайтер, се е сдобил 
с луксозен дом в катар, 
разкриха медиите. По-

купката в покрайнините 
на доха е осъществена в 
края на 2021 г. През про-

летта семейство инфан-

тино е заживяло в имени-

ето, през лятото е било в 
европа, но от септември 
отново е за постоянно в 
новия дом. инфантино 
поне три пъти в година-

та е бил на посещения в 
катар, за да инспектира 
предстоящия мондиал.

СниМкиБТА

Килиан Мбапе се радва 
на втория си гол срещу Полша, 
с който излезе начело при 
реализаторите на Мондиала

Франция 
брани купата

СкАндАл

Шефът на ФИФА с нов дом в Катар
Англия е най-убедителният 
1/4-финалист

накРатко

РекординаЖируиМбапе


